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SEDLČANY Miroslav Höl-
ze l  pos lední  č t yř leté 
volební období působil 
v Sedlčanech na postu 
starosty města. Do komu-
nální politiky ale vstoupil 
mnohem dřív, což přiblí-
žil i v rozhovoru. Jeho 
prostřednictvím jsme se 
společně s ním po vol-
bách, v nichž kandidoval 
za ODS, ale na „nevoli-
telném 13. místě“, ohléd-
li za érou od takzvané 

Vážení spoluobčané,
chtěli bychom poděkovat vám všem, 
kteří jste přišli k volbám a podpořili 

svým hlasem změnu pro naše město.
Šance pro Sedlčany

Miroslav Hölzel: „Mým 
největším zájmem je 
a bude péče o zahradu. 
Nemyslím si, že bych se 
nudil, seděl na náměstí 
a krmil holuby“

sametové revoluce až 
do dnešních dnů. 

Do komunální politiky 

jste vstoupil v roce 1989 

nebo později?

Po sedmnáctém listopa-
du 1989 to byly takové hek-
tické dny. Dostal jsem se 
přes známého k propagač-
ním materiálům, které byly 
šířeny z Prahy z centra Ob-
čanského fóra (OF). S chutí 
jsem tyto letáky předávat 

SEDLČANY/PRAHA Na zákla-
dě připomínek cestujících, 
iniciativy Sdružení obcí 

Sedlčanska a vedení sedl-
čanské radnice, zavedla 
společnost Integrované do-

REGION Jak informuje 
podnik Povodí Vltavy, 
k prvnímu září klesla hla-
dina vodní nádrže Orlík 
o 339,00 m n. m. Hladina 
se snižuje kvůli avizova-
né a probíhající stavbě 
doplňkového bezpečnost-
ního přelivu. Pro ověře-
ní geologických poměrů 
v části stavby na horní 

vodě VD Orlík byly bez-
prostředně poté započa-
ty práce závislé na tomto 
snížení. Jednalo se o prů-
zkumné vrty. Jak povodí 
informuje: Děláme vše 
pro to, abychom na jaře 
příštího roku mohli vod-
ní nádrž Orlík naplnit 
na standardní úroveň hla-
diny.        Jana Motrincová

V současné době 
klesla hladina v nádrži 
skoro o devět metrů

Na trase Sedlčany – Praha už jezdí 
rychlíkový autobus, od prosince 
bude výhodné cestování 
do hlavního města také vlakem

pravy Středočeského kraje 
(IDSK) alternativní rychlejší 
autobusové spojení mezi 
městy Sedlčany a Praha. 
Autobus nejede přes Zbra-
slav a nemá na trase tolik 
zastávek jako ostatní spoje. 
Informaci nám potvrdil Old-
řich Buchetka z IDSK. „Nový 

rychlíkový autobus odjíždí 

ze Sedlčan v pracovní dny 

v 5.25 a v 8 hodin, o víken-

dech v 17.15 a v 19.21 hodin. 

Zpět z Prahy ze Smíchovské-

ho nádraží odjíždí v pracov-

ní dny ve 14.45 a o víkendech 

v 8.15 a v 10.20 hodin. Jsou to 

časy, které byly vybrány jako 

ty, o něž je pro cesty mezi 

Sedlčany a Prahou největší 

poptávka. Částečně se jedná 

o přímé spoje Milevsko – Pra-

ha,“ sdělil dále Buchetka. 
Upřesnil, že rychlíkové au-
tobusy už fungují. Nové spo-
jení je vedeno na zcela od-
lišné trase, a to přes Dobříš, 

SEDLČANY Několik voleb-
ních období se diskutuje 
o nutnosti rekonstrukce 
sedlčanské přehradní ná-
drže. I pro další volební ob-
dobí bude realizace před-
stavovat „tvrdý oříšek“. 
„Máme zpracovaný projek-

tový materiál, včetně popi-

sů současných stavů. Všich-

ni odborníci, kteří na místě 

Rekonstrukce 
přehrady bude 
tvrdým oříškem

stav přehrady posuzovali 

tvrdili, že se to neobejde bez 

vypuštění vody. Když už by 

byla nádrž bez vody, tak 

by bylo vhodné odbahnit 

a tam se dostáváme do ob-

rovských problémů kvůli 

nevypořádanému majetku. 

To by bránilo získání do-

tace a z rozpočtu města je 

REGION Volby do zastupitel-
stev obcí máme za sebou. 
Pojďme se podívat, jaké 
jsou výsledky.

Nejmladším zastupite-
lem je dvacetiletý Jiří Čihák 
ze Svatého Jana. Naopak 
nejstaršími zastupiteli jsou 
ve věku 75 let kamýcký Vác-
lav Semilský a krásnohorská 
Blažena Suchopárová. Cel-
kově má nejstarší zastupi-
telstvo Vojkov a naopak nej-
mladší Příčovy.

Volební účast byla vyš-
ší v obcích, kde kandidáti 

podali své samostatné jme-
novité kandidátky. Naopak 
nízká byla v obcích, kde 
byla podána pouze jedna 
kandidátka a bylo tedy do-
předu o složení zastupitel-
stva rozhodnuto. Nejméně 

Volby do zastupitelstev 
obcí měly nadpoloviční 
volební účast

voličů přišlo o uplynulém 
víkendu k volebním urnám 
ve Vrchotových Janovicích 
(26,58 %) a naopak nejvíce 
v Radíči (71,911 %).

V Dublovicích si připsali 
Pokračování na straně 2
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největší množství mandátů 
Nezávislí – Změna. V novém 
zastupitelstvu zasednou 
čtyři, jedním z nich je dosa-
vadní starosta obce Otakar 
Jeřicha. Doplní je dva kandi-
dáti z Nezávislí a hasiči, dva 
z Nezávislí – 2022 a jeden 
z Nezávislí pro rozvoj obce. 
Věkový průměr zdejšího no-
vého zastupitelstva je nece-
lých 51 let.

V Hřiměždicích zasedne 
do zastupitelstva pětice spor-
tovců a čtveřice hasičů. I zde 
byl úspěšný i dosavadní sta-
rosta Jiří Novák. Věkový prů-
měr nových zastupitelů je 48 
a půl roku.

V Jesenici dosavadní 
starosta Miloslav Hrazánek 
nekandidoval. Místostaros-
ta Miloš Jirásek ale získal 
druhý nejvyšší počet hlasů. 
V zastupitelstvu s ním za-
sednou ještě Jiří Jiroušek, 
Miroslav Hrstka, Petr Heran, 
Jiří Kožmín, Miloslav Chmá-

Volby do zastupitelstev obcí měly 
nadpoloviční volební účast

tal, Renata Zrůbková, Milan 
Zavadil, Miroslav Hájek, Ja-
romír Bulan a Milan Jirou-
šek. Každý z kandidátů zde 
podával samostatnou kandi-
dátní listinu. Věkový průměr 
zastupitelů je 46 let.

V Kamýku nad Vltavou 
byla dvě Sdružení nezávis-
lých kandidátů a volební 
uskupení JINAK. SNK ozna-
čené I. získalo 7 mandátů, 
SNK A a JINAK po čtyřech 
mandátech. Také zde se do-
savadní starosta Petr Halada 
do nového zastupitelstva do-
stal. Věkový průměr nového 
kamýckého zastupitelstva je 
téměř 53 let.

Klučenický dosavadní 
starosta Stanislav Stoulil 
svůj zastupitelský mandát 
neobhájil. V zastupitelstvu 
zasednou tři kandidáti KDU-
-ČSL, dva ze Strana venkova, 
dva Hasiči pro obec a dva 
kandidáti ze SNK „Za rozvoj 
a prosperitu obce Kluče-
nice“. Věkový průměr no-

vých zastupitelů je 41 let.
Také v Kňovicích podal 

každý z kandidátů svou vlast-
ní kandidátní listinu. Největší 
důvěru u voličů měl dosa-
vadní starosta Jiří Sůsa. Dění 
v obci budou spolu s ním 
ovlivňovat Iveta Lochová, 
Tomáš Loch, Aleš Vlk, Len-
ka Šimková, Bohumil Růzha 
a Eliška Šimková. Jejich věko-
vý průměr je 40 let.

Důvěru voličů má i nadá-
le také kosohorský starosta 
Martin Krameš. Jeho sdru-
žení získalo deset mandátů, 
zbývajících pět křesel obsadí 
Sdružení spolků. Zdejší věko-
vý průměr je téměř 50 let.

V Krásné Hoře nad Vl-
tavou byl souboj poměrně 
vyrovnaný. Kandidátky Ze-
mědělství a rozvoj venkova, 
Hnutí žen a Nová generace 
získaly po čtyřech mandá-
tech, třemi je doplní Hasiči 
Krásnohorska. Dosavadní 
starosta Jiří Urban ve vol-
bách nekandidoval. Věkový 
průměr zastupitelů je rov-
ných 45 let.

Křepenice jsou již tře-
tí obcí, ve které jednotliví 
kandidáti podávali samo-
statné kandidátní listiny. 
V boji byl nejúspěšnější 
dosavadní starosta Jaro-
slav First. S ním usednou 
za jeden stůl Jan Krampe-
ra, Petra Červinková, Anna 
Humhalová, Karel Kodet, 
Pavel Chudárek, Hana Šva-
grová, Milan Kodet a Alena 
Kramešová Křížová. Jejich 
věkový průměr je 41 let.

Také v Milešově obhá-
jil svůj zastupitelský man-
dát dosavadní starosta Jiří 
Vokrouhlík. Jeho Sdružení 
nezávislých kandidátů Mile-
šov získalo celkem tři man-
dáty, SNK dosavadního sta-
rosty Miroslava Šplíchala má 
mandáty dva. Největší sílu 
budou mít kandidáti z Kle-
novice 2022, kteří usednou 
v novém zastupitelstvu čtyři. 
Rozhodovat zde budou za-
stupitelé s věkovým průmě-
rem necelých 44 let.

V Nalžovicích získalo 
sedm mandátů SNK Chlum 
s dosavadní starostkou Ja-
nou Pšeničkovou a šest SNK 

Nalžovice s dosavadním 
místostarostou Jiřím Pod-
rázkým. Věkový průměr 
nových zastupitelů je zde 
téměř 51 let.

V Nedrahovicích zased-

nou k jednomu stolu tři kan-
didáti Za pěkné Nedrahovice 
a šest kandidátů Za rozvoj 
Nedrahovic. Na této kan-
didátce byl úspěšný také 
současný starosta Čestmír 
Sosnovec. Zdejší noví zastu-
pitelé mají průměrný věk 
necelých 45 let.

V nechvalickém zastu-
pitelstvu získalo čtyři man-
dáty Nechvalicko a STAN, 
tři Občanská demokratická 
strana a po jednom KDU-ČSL 
a Nechvalicko. Na svůj právě 
skončený mandát naváže 
i bývalý starosta Jiří Hejhal 
a stávající starosta Jaroslav 
Mašek. Věkový průměr ne-
chvalických zastupitelů je 40 
a půl roku.

Také v Osečanech po-
dávali kandidáti své vlastní 
jmenovité kandidátní listi-
ny. Svůj mandát zastupitele 

obhájil dosavadní starosta 
Pavel Pechač, při rozhodo-
vání jej doplní Jiří Moulík, 
Klára Hůlková, Stanislav 
Járka, Tomáš Chlasták, Erik 
Schmidt, Milan Štemberk, 

Petr Stránský a Pavel Čer-
mák. Jejich věkový průměr 
je téměř 48 let.

Dosavadní starosta Petro-
vic Petr Štěpánek kandidoval 
do místního zastupitelstva 
s tím, že veřejně deklaroval 
již před senátními volbami, 
ve kterých uspěl, že nebu-
de obhajovat starostovské 
křeslo. V zastupitelstvu 
s ním zasednou ještě další 
tři kandidáti za STAN, čtyři 
kandidáti SNK Pro Petrovi-
ce, čtyři kandidáti Společně 
pro Petrovice a tři kandidáti 
KDU-ČSL. Věkový průměr 
nových zastupitelů je tady 
více než 51 let.

V Počepicích podaly 
kandidátní listinu pouze 
ženy, takže zde bylo roz-
hodnuto předem. Obdob-
ný scénář je jen ve třech 
dalších obcích v republice. 
Přitom zcela mužské za-
stupitelstvo je hned ve 423 
obcích. Celkově ale žen 
v zastupitelstvech přibylo, 
je jich téměř 29 %. Věkový 
průměr těch počepických, 

Obec
Počet kan-

did. listin

Počet za-

stupitelů

Počet 

voličů

Volební 

účast

Dublovice 4 9 876 59,47 %

Hřiměždice 2 9 333 57,06 %

Jesenice 13 11 441 54,65 %

Kamýk nad Vltavou 3 15 746 52,82 %

Klučenice 4 9 381 59,32 %

Kňovice 10 7 263 62,36 %

Kosova Hora 2 15 1085 52,17 %

Krásná Hora n. Vlt. 4 15 872 52,52 %

Křečovice 3 11 650 68,31 %

Křepenice 13 9 161 70,81 %

Milešov 3 9 277 65,70 %

Nalžovice 2 13 490 53,47 %

Nedrahovice 2 9 377 60,74 %

Nechvalice 4 9 529 62,38 %

Osečany 13 9 222 64,86 %

Petrovice 4 15 1077 62,02 %

Počepice 1 9 456 30,26 %

Prosenická Lhota 7 7 416 36,54 %

Příčovy 8 7 268 55,97 %

Radíč 15 9 178 71,91 %

Sedlčany 4 21 5662 42,79 %

Sedlec-Prčice 3 15 2297 48,37 %

Solenice 1 5 298 40,60 %

Svatý Jan 2 11 537 49,16 %

Štětkovice 1 7 274 36,13 %

Vojkov 1 7 397 56,17 %

Vrchotovy Janovice 1 15 775 26,58 %

Vysoký Chlumec 3 9 673 55,13 %

Zduchovice 11 7 253 69,57 %

PRŮMĚR 5 10,5 733 54,41 %

SEDLČANY Domov seniorů byl pátým volebním okrskem. 
Z oprávněných voličů se dostavil k urně nebo si vyžádal přenos-
nou volební schránku jen přibližně každý třetí senior. Nejvíc hla-
sů zde získalo uskupení Šance pro Sedlčany, jako druhá v pořadí 
bodovala u klientů Občansko demokratická strana, třetí v pořa-
dí skončilo KDU-ČSL a na čtvrtém místě Sdružení nezávislých. 
Do volební místnosti se dostavila „s chodítkem“ také usměvavá 
Ludmila Kučerová. Vyzařovala z ní elegance a bylo vidět, že ko-
munální volby jsou pro ní důležitou a slavnostní událostí.     -mb-

Dokončení ze strany 1
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mezi kterými nechybí dosavad-
ní starostka Hana Kolínová, je 
necelých 45 let.

V Prosenické Lhotě podalo 
svou jmenovitou kandidátní lis-
tinu přesně sedm kandidátů. Ne-
chyběl mezi nimi dosavadní sta-
rosta Petr Červenka, který získal 
největší počet hlasů. I tady bylo 
rozhodnuto předem. Zastupitelé 
zasednou s věkovým průměrem 
nad 45 let.

V Příčovech se o přízeň voličů 
ucházelo jmenovitě osm kandi-
dátů. Z nich zůstala pod čarou 
pouze Hana Šimková. Dosavad-
ní starosta obce Pavel Kymla 
ani místostarosta František Pilík 
ve volbách nekandidovali. Věko-
vý průměr nově zvolených členů 
zastupitelstva je 38 let.

Z patnáctky jmenovitých 
kandidátů byl v Radíči nejúspěš-
nější Petr Šťovíček. Svůj mandát 
místního zastupitele obhájil také 
dosavadní starosta Stanislav 
Krampera. Věkový průměr míst-
ního devítičlenného zastupitel-
stva je přes 45 let.

V Sedlčanech se o hlasy 
voličů ucházely čtyři subjekty. 
Největší počet mandátů, devět, 
získala kandidátka Šance pro 
Sedlčany. Sedm zastupitelů bude 
mít ODS, čtyři SNK Sedlčan 
a jednoho KDU-ČSL. Zastupitel-
skou židli obhájili jak dosavadní 
starosta Miroslav Hölzel, tak mís-
tostarosta Zdeněk Šimeček, oba 
za ODS. V zastupitelstvu zased-
nou hned tři lékaři a pět učitelů. 
Věkový průměr nového zastupi-
telstva je 52 let.

V Sedlci-Prčici soupeřily o hla-
sy voličů tři kandidátní listiny. 
Sedm mandátů zde nakonec 
získalo Sdružení nezávislých 
kandidátů a Hnutí starostů a ne-
závislých, šest jich má Sdružení 
politické strany a nezávislých 
kandidátů. Na dvou židlích used-
nou u společného stolu také 
kandidáti KDU-ČSL. V novém za-
stupitelstvu nebude chybět ani 
dosavadní starostka Miroslava Je-
řábková. Věkový průměr nových 
zastupitelů je nad 50 půl roku.

V Solenicích podalo kandidát-
ní listinu pouze Sdružení pro roz-
voj venkova. Z ní nakonec vypad-
la pouze jedna kandidátka, když 
se pětice těch, kteří byli na kandi-
dátní listině nad ní, stalo novými 
zastupiteli. Jediným mužem je do-
savadní starosta Lukáš Kornfeld. 
Průměrný věk zdejších nových 
zastupitelů je 42 a půl roku.

Ve Svatém Janu bylo úspěšněj-
ší KDU-ČSL, které získalo 7 man-
dátů. V zastupitelstvu je doplní 
čtyři kandidáti za Sdružení pro 
lepší venkov. Mezi zvolenými za-
stupiteli, jejichž věkový průměr je 
42 let, nechybí ani dosavadní sta-
rosta obce Václav Hrubý.

Ve Štětkovicích se ucházela 
o hlasy občanů pouze kandidátní 
listina Sdružení nezávislých kan-
didátů pro rozvoj obce Štětkovice. 
Dosavadní starosta Josef Kunc se 
na kandidátce neobjevil, v zastu-
pitelském mandátu ale pokračuje 
místostarosta Karel Fiksl. Věkový 
průměr zastupitelů je 46 let.

Ve Vysokém Chlumci bylo nej-
úspěšnější Sdružení nezávislých 
kandidátů 2022, které získalo pět 
mandátů. Po dvou mají KDU-ČSL 
a Pořešické sdružení. V zastupitel-
stvu bude i nadále pokračovat do-
savadní starosta Jiří Svatek. Zastu-
pitelé jsou ve věkovém průměru 
mírně přesahujícím 43 let.

Také ve Zduchovicích se 
o přízeň voličů ucházeli jednot-
liví kandidáti samostatně. Nej-
větší podporu získal dosavad-
ní starosta Petr Švagr, který je 
ve svých padesáti letech nejstar-
ším zduchovickým zastupitelem. 
Místním novým zastupitelům je 
v průměru 41 let.

V Křečovicích byly tři kandi-
dátní listiny SNK odlišené řím-
skou číslicí. Nejvíce mandátů 
získalo to s II, kterých bude v za-
stupitelstvu pět. Čtyři budou ze 
SNK I. a dva ze SNK IV. Úspěšný 
byl v posledních volbách také 
dosavadní starosta Robert Ne-
čas. Novému zastupitelstvu je 
v průměru 45 let.

Vojkovští dali dohromady jed-
nu kandidátní listinu s devíti jmé-
ny. V zastupitelstvu tedy neused-
nou pouze poslední dva. Mandát 
obhájil mimo jiné dosavadní sta-
rosta František Baťha. Zastupite-
lům je v průměru přes 54 let.

Také ve Vrchotových Jano-
vicích si voliči vybírat nemohli. 
Na jediné kandidátní listině, kte-
rou vedla dosavadní starostka 
Marcela Čedíková, bylo přesně 
potřebných patnáct jmen. Věko-
vý průměr místních nových za-
stupitelů je přesně 47 let.

Pozn.: Tam, kde jsou vyjme-
novaní všichni úspěšní kandi-
dáti, jsou kromě prvního vždy 
v pořadí, v jakém měli vylosova-
ná čísla kandidátních listin.

Olga Trachtová 

Hadáčková

ZPRAVODAJSTVÍ

Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

SEDLČANY Radní na zářijovém jednání 
zrekapitulovali největší letošní investice. 

V oblasti komunikací je tou nejzá-
sadnější zhotovení nových asfaltových 
povrchů v Solopyskách v oblasti Nové-
ho rybníka u nové zástavby rodinných 
domků, a to za 2,4 milionu korun. Doda-
vatelem je fi rma Údržba silnic, která již 
zahájila práce, které by měly být hotovy 
do konce září. 

Další akcí v hodnotě 2,1 milionu ko-
run je oprava střechy na budově 2. ZŠ 
Propojení, která byla v havarijním stavu. 
Podle původního harmonogramu měla 
být dokončena v červenci. Termín se 
však z důvodů vysokých teplot, při kte-
rých nebylo možné na střeše pracovat, 
prodloužil a podle vyjádření starosty Mi-
roslava Hölzela by měli řemeslníci dílo 
předat koncem září. 

„Dokončena je výměna osvětlení 

v sedlčanské knihovně za 420 tisíc korun 

a vymalování prostor za 100 tisíc korun,“ 
rekapituloval starosta. Připomněl také 
dokončení přístavby garáže pro hasiče 
v Hasičské ulici – v roce 2021 náklady 

představovaly půl milionu korun a ty 
letošní dosáhly částky 1,9 milionu korun. 

„V současné době pokračují práce, 

které dosáhnou přibližně 420 tisíc ko-

run, v budově čp. 34 v bývalé posilovně, 

kde vznikne taneční sál pro Základní 

uměleckou školu Sedlčany. Vyměněna 

byla okna, na to navazují drobné staveb-

ní úpravy včetně výměny elektrických 

rozvodů. V plánu úprav je ještě nová 

podlaha. Pokud nenastanou neočeká-

vané komplikace, mohl by být sál hotov 

a předán k využívání do konce letošního 

roku,“ avizoval starosta.
Z výraznějších investic v osadách 

zmínil Hölzel dokončenou výměnu ve-
řejného osvětlení v Libíni za 1,3 milio-
nu korun. V Třebnicích se dostalo letos 
na druhou etapu odvodnění výměny 
zatrubněných kanálů, kde byly staré 
promačkané betonové roury vyměněny 
za nové. Na akci bylo uvolněno z měst-
ského rozpočtu 200 tisíc korun.

„V dalších osadách se žádná větší akce 

nedělala,“ dodal starosta.  
Marie Břeňová

Radní zrekapitulovali největší 
letošní investice

SEDLČANY Třikrát do roka se zapojují 
nejstarší žáci Školy Propojení do prodeje 
reklamních předmětů nebo užitečných 
„vychytávek“ pro charitativní organizaci 
Život dětem. Ta je obecně prospěšnou 
společností, jejímž posláním je pomá-
hat vážně nemocným dětem, které jsou 
odkázány na domácí péči svých rodičů. 
Život dětem se snaží těmto handicapova-

ným zpříjemnit život a umožnit lepší re-
habilitační péči, ozdravné pobyty, hradí 
nejrůznější potřebné pomůcky.

Občas bývá sbírka zaměřena na kon-
krétní dítě, stejně tak tomu bylo i v úte-
rý 20. září, kdy do ulic vyrazili žáci 9. A. 
Tedy nejenom do ulic, ale i do úřadů, 
škol, před obchodní centra. Sedlčanští, 
kteří si zakoupili maličkost za 30 Kč, musí 
posoudit sami, zda je žáci svým oslove-
ním, vysvětlením aktivity, zkrátka svým 

chováním a vystupováním přesvědčili 
o tom, že je to dobrá a jistotná investice. 

Je k nezaplacení, když se žáci i na zá-
kladní škole setkávají s realitou života. 
Dělají užitečnou věc, která někomu, 
kdo je na tom podstatně hůře než oni, 
může pomoci. A pak jsou konfrontováni 
s cizími dospělými, které musí oslovit, 
zaujmout, vysvětlit. Není to vždy jed-

noduché. Jednoduše řečeno, získávají 
sociální zkušenosti a snad i dovednosti, 
které jsou do života třeba stejně jako uči-
vo. A možná i víc.

Jak se jim sbírka povedla? V době 
zdražování energií, nejistoty v rodin-
ných peněženkách se podařilo žákům 
vybrat podstatně více, než jsme oče-
kávali. Částka přesahuje dvacet čtyři 
tisíc. Děkujeme Sedlčanští, díky, de-
váťáci!              -prop-

Charitativní sbírka Život dětem
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REGION  Ve spolupráci 
s obecními úřady připra-
vily Sedlčanské technické 
služby svozy nebezpeč-
ných odpadů a starých 
spotřebičů. Občané mají 
svoz v rámci své obce 
zdarma. Svozy se neusku-
teční v osadách Sedlčan, 
jejichž obyvatelé mohou 
využívat celoročně Sběrný 
dvůr v Sedlčanech. 

Tady je výčet toho, co 

mohou občané při svozo-

vém dni přinést: 

Jakékoli vyřazené elekt-
rospotřebiče, pneumatiky, 
oleje, barvy, ředidla, to-
nery, monočlánky a auto-
baterie, zářivky, výbojky 
a úsporné žárovky, tkaniny 
znečištěné od olejů, nafty 
nebo barev, chladící a brz-
dové kapaliny nebo na-
příklad použitý jedlý olej. 
Dále mohou odevzdávat 
i použitý textil a obuv urče-
né prostřednictvím Diako-
nie Broumov pro charitu. 
Textil musí být vypraný 
a stejně jako obuv slože-
ný v taškách nebo pytlích. 
Odebírán bude pouze 
využitelný textil určený 
k dalšímu použití. Zničené 
oděvy patří do běžné po-
pelnice. Od 1. ledna 2021 
při svozech elektroodpadu 
nově odebíráme i obyčej-
né a halogenové žárovky.

Textil pro charitu
V období kolem Vá-

noc a na jaře při „vyklíze-
cích mániích“ se stává, že 
po Sedlčanech a okolních 
obcích jsou přeplněné kon-
tejnery na použitý textil. 
Největší kontejner na tex-
til pro charitu je umístěný 
ve Sběrném dvoře v Sedl-
čanech. Paradoxně tento 
kontejner bývá dost často 
prázdný, protože je pra-
videlně každých 14 dní 
vyprazdňován. Pokud ob-

čané mají větší množství 
textilu pro charitu, tak ur-
čitě doporučuji využít kon-
tejner přímo ve sběrném 
dvoře.

Stavební odpady 
apod. 

Při svozech nebudou 
odebírány stavební odpa-
dy, jako například izola-
ce, vaty, eternit, asfaltové 
pásy, polystyren, keramika 
a další. Těchto materiálů 
se občané mohou zbavit 
v areálu bývalé skládky 
v Kosově Hoře, kde fungu-
je Překládací stanice odpa-
dů. Eternit likviduje pouze 
skládka ve Voticích.

Harmonogram 
svozů:
3.10. Počepice, Nechvalice

10.10. Svatý Jan, Vysoký 

Chlumec

17.10. Kosova Hora, Je-

senice

24.10. Kňovice, Příčovy, 

Nalžovice, Křepenice

31.10. Štětkovice, Oseča-

ny, Radíč, Nedrahovice

Přesné časy svozů získa-
jí občané na úředních vý-
věskách svých obecních 
úřadů nebo na webových 
stránkách Sedlčanských 
technických služeb.

Zimní svozy TKO
Od 3. října zahájí Sedl-

čanské technické služby, 
s.r.o. v obcích zimní svo-
zy TKO. 

Od pondělí 3. října bu-
dou STS s.r.o. svážet tuhý 
komunální odpad každý 
týden v obcích, které 
mají vývozy v týdenním 
intervalu. 

Obce, které pokračují 
celoročně ve vývozu TKO 
1x za 14 dní jsou Kosova 
Hora, Nedrahovice, Poče-
pice, Příčovy a nově Sva-
tý Jan.

Nádoba má být na ulici 
připravena k vývozu večer 
před svozem nebo nejdéle 
v 6 hodin ráno v den vývo-
zu. V poslední době se stá-
vá, že jedeme svoz z růz-
ných důvodů i dřív a lidé 
pak běhají za popelářským 
autem, že nádobu nestihli 
včas vyvézt na ulici. Takto 
se ale nelze pořád vracet. 
Další nejčastější prohřešek 
je, že občané před posád-
kou ještě řádně doplní 
nádobu popelem z popel-
níku, který zrovna vytáhli 
z kotle. U takových nádob 
nemá ani smysl zastavovat. 
Máme vyzkoušené, že po-
pel vydrží v popelnici vlaž-
ný i 3 dny. V popelářském 
autě se pak prouděním 
vzduchu rozhoří další od-
pad a problém je na světě.

Zimní provozní 
doba

Překládací stanice od-
padů Kosova Hora a Kom-
postárna Kosova Hora 
bude od 1. října v zim-
ním režimu. To znamená, 
že zde bude provoz jen 
ve všední dny. Sobotní 
provoz je přes zimu zruše-
ný až do konce března. 

Státní svátek 28. 
září

Ve středu 28. září jsou 
provozy Sedlčanských 
t e c h n i c k ý c h  s l u ž e b , 
s.r.o. uzavřené. Jedná se 
o Sběrný dvůr v Sedlča-
nech, Překládací stani-
ci odpadů Kosova Hora 
a Kompostárnu Kosova 
Hora. Zároveň v tento 
den budou probíhat svo-
zy TKO v Sedlčanech 
a Hrabří a také svozy 
bioodpadu v Sedlčanech.

Informace nám podal 
Daniel Kolář, odpadový 
hospodář Sedlčanských 
technických služeb.     -red-

taková vysoká investice ne-

únosná,“ zmínil se o mož-
ném postupu, který by se 
nelíbil rybářům ani vodá-
kům, starosta Sedlčan Mi-
roslav Hölzel. „Čas, kdy se 

o vypuštění rozhodne však 

přijít musí, protože oprava 

celé technologie je nutná. 

Také betonové části už mají 

takzvaně odžito,“ dodal. 

Rekonstrukce 
přehrady bude 
tvrdým oříškem

Připustil, že nové zastupi-
telstvo může rozhodnout 
i o jiné variantě – například 
vodu z nádrže vypustit, ale 
bahnité dno dál ponechat. 
„Nevím, zda k rekonstrukci 

dojde v tomto volebním ob-

dobí nebo později. Odklá-

dat tento nepopulární krok 

však nelze donekonečna,“ 
dodal Hölzel.

Marie Břeňová

Svozy nebezpečného 
odpadu a další 
informace ze 
Sedlčanských 
technických služeb

Rekonstrukci přehrady odhaduje současný starosta Hölzel 
na 100 milionů korun.

odkud pokračují po dálnici. 
Zároveň upozornil na od-
lišnosti v číslování linky: 
„V úseku Sedlčany – Dobříš 

je vedeno jako linka č. 450 

a v úseku Dobříš – Praha, 

Smíchovské nádraží jako 

linka č. 392. V Dobříši auto-

bus změní číslo, ale cestující 

nemusí přestupovat, autobus 

jede přímo. Na Smíchov-

ském nádraží je nástupiště 

na zastávkách směr Dobříš/

Příbram − nikoliv na obvyk-

lém nástupišti linky 360.“ Bu-
chetka doplnil, že dopravce 
od města Sedlčany žádné 
fi nanční kompenzace na za-
vedení rychlíkového auto-
busu nepožaduje.

Buchetka přidal i další 
důležitou informaci. Nabídl 
další možnost, jak lze ces-
tovat ze Sedlčan do hlavní-
ho města, a to po kolejích. 

Na trase Sedlčany – Praha 
už jezdí rychlíkový autobus, 
od prosince bude výhodné 
cestování do hlavního města 
také vlakem

„Od 11. prosince letošního 

roku dojde v Sedlčanech 

ke komplexní změně jízd-

ního řádu vlaků. Osobní 

vlaky budou nově vedeny 

jako přímé bez přestupu až 

do Benešova v pravidelném 

taktu 60 minut ve špičkách, 

120 minut mimo špičky. 

V Benešově bude zajištěn 

vždy ve špičkovém směru 

s vyšší poptávkou přestup 

na rychlíky do Prahy. Spo-

jení vlakem ze Sedlčan 

do Prahy na hlavní nádraží 

v centru města bude trvat 

přibližně 90 minut, přičemž 

zde není riziko zpoždění 

z důvodu kolon.“ Buchetka 
za dopravce IDSK doplnil, 
že cestující mohou při vla-
kovém spoji uplatnit stejné 
jízdné jako v autobusech – 
jednotný tarif PID, včetně 
předplatného. 

Marie Břeňová

Dokončení ze strany 1

Dokončení ze strany 1



Jsme Biopekárna Zemanka, výrobce sladkých sušenek a slaných 
krekrů s dlouholetými zkušenostmi a osobním přístupem. 

Rádi bychom rozšířili náš provoz, proto aktuálně nabízíme pozici 

PEKAŘ/KA
Jedná se o jednosměnný provoz v provozovně 
v Petrovicích u Sedlčan. Nástup možný ihned

Kontakt: 606 305 761

Petrovice
Přidejte se k nám!

PLOŠNÁ INZERCE 
od 14 Kč vč. DPH/cm2

Tel.: 774 414 225, E-mail: reklama@sedlcansky-kraj.cz

Prodám palivové dřevo měkké 900 Kč/prms 

a tvrdé 1 300 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les nebo pole jakékoliv vý-
měry. Tel.: 730 529 545.          208/22

Výkup starých peřin. Tel.: 
606 514 445.           209/22

Koupím chvoj stříbrného smrku. 
Tel.: 608 152 113.                 210/22 

Řidič sk. C, E hledá práci, pouze vnit-
rostátní. Tel.: 608 441 431.        211/22

Prodám kůzle i do chovu, opracované 
domácí hovězí maso vychlazené na jatkách. 
Možnost dopravy. Tel.: 773 445 417.      212/22

Koupím československé dukáty a jiné 
zlaté mince. Tel.: 778 080 060.        113/22 

Hledám pozemky k pronájmu pro ze-

Kominictví  Tuháček
tel.: 777 811 898
kominictvi.tuhacek@seznam.cz

 čištění    frézování
 vložkování
 revizní zprávy    sanace
 stavby a opravy komínů
 zajišťování revize

Sádrokartony
Martin Kadeřábek

Tel.: 723 647 097

ZD Krásná Hora nad Vltavou a. s.
přijme na farmu Petrovice u Sedlčan 
nového pracovníka na pozici

TRAKTORISTA
Pracovní náplň:
Práce v rostlinné výrobě s traktorem, včetně manuálních prací
Občasná práce v živočišné výrobě (stlaní slámou)
Požadujeme:
• řidičské oprávnění skupiny T podmínkou
• ochota pracovat přesčas (zejména v letní sezóně)
• spolehlivost, časovou flexibilitu
• praxe výhodou (ale není podmínkou)

Nabízíme:
• hrubá měsíční mzda 33 000 až 40 000 Kč
• zázemí stabilní a prosperující společnosti
• moderní pracovní techniku

zaměstnanecké benefity v hodnotě 5 000 Kč/měsíc:
• zaměstnanecké obědy
• příspěvek na životní pojištění
• příspěvek na naturálie
• týden dovolené navíc (celkem 5 týdnů)
• masáže

dále:
• 13. plat
• možnost zvýhodněné zaměstnanecké půjčky na potřeby bydlení

Kontakty:
• Přemysl Dolejší – tel.: 721 260 681
• Milan Kakeš – tel.: 737 289 204
• e-mail: zdkh@zdkh.cz

mědělskou či lesnickou činnost, cena 5 000 
Kč/ha. Tel.: 601 521 516.         114/22

Odhady cen a prodej nemovitostí

Realitní makléř Jiří Dráb
www.JiriDrab.cz      Tel.: 606 731 978
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OBEC

Dublovice 0 2 1 5 0 0 0 2 3 1 4

Hřiměždice 1 1 0 0 0 1 1 0 0 0 0

Jesenice 2 2 1 0 0 0 0 1 0 0 2

Kamýk nad Vltavou 1 1 2 5 4 2 1 2 2 1 1

Klučenice 2 0 0 1 1 0 0 0 0 1 1

Kňovice 0 1 1 0 0 0 0 1 0 0 0

Kosova Hora 3 0 2 1 1 1 0 1 0 2 0

Krásná Hora nad Vltavou 2 4 3 5 2 1 1 1 2 4 5

Křečovice 0 1 4 1 4 3 0 0 0 0 0

Křepenice 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Milešov 1 0 2 0 0 0 0 0 0 1 1

Nalžovice 2 1 1 2 1 4 1 2 1 1 1

Nedrahovice 1 3 2 1 1 1 1 1 1 1 2

Nechvalice 1 1 1 3 2 2 1 1 1 2 1

Osečany 0 1 1 1 0 0 0 0 0 0 0

Petrovice 3 9 9 7 1 1 3 2 2 3 2

Počepice 0 1 1 0 0 0 0 1 0 1 1

Prosenická Lhota 0 0 0 0 0 0 0 1 0 1 0

Příčovy 0 2 2 2 0 0 1 0 0 2 2

Radíč 0 0 0 0 0 0 0 0 3 0 0

Sedlčany 10 23 29 16 14 17 12 12 16 15 11

Sedlec-Prčice 6 9 7 10 8 8 5 6 3 5 8

Solenice 1 0 0 0 0 1 1 1 0 0 0

Svatý Jan 0 2 1 1 0 0 1 0 1 1 1

Štětkovice 1 0 0 2 0 0 0 0 0 0 0

Vojkov 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vrchotovy Janovice 1 1 0 0 0 2 2 3 5 3 1

Vysoký Chlumec 1 0 2 3 2 2 0 0 1 3 2

Zduchovice 1 1 2 3 1 1 1 1 1 1 1

Celkem 40 66 74 69 42 47 32 39 42 49 47

SEDLČANY V chovatelském 
areálu Pod duby se v so-
botu 24. září konal nákup-
ní trh plemenných bera-
nů a kozlů. Zúčastnili se 
ho chovatelé nejenom ze 
středních Čech, ale i jejich 
kolegové z Jihočeského, 
Plzeňského a Ústeckého 
kraje. Tato akce navazuje 
na Den chovu ovcí a koz, 
který se koná na stejném 
místě na jaře.

„Dnes se do Sedlčan sjelo 

šestnáct chovatelů, kteří při-

vezli šest plemen ovcí a čtyři 

plemena koz,“ uvedl před-
seda středočeského sdru-

žení Svazu chovatelů ovcí 
a koz Petr Kříž, a jeho kole-
ga, předseda předsednictva 
Svazu chovatelů ovcí a koz 
z. s. Richard Konrád doplnil: 
„Je tady šedesát tři beranů 

a sedm kozlů. Před samot-

ným začátkem je každé zví-

ře zváženo a musí mít ales-

poň minimální předepsanou 

váhu podle plemene.“ 

S k u p i n a  c h ova t e l ů 
beranů a ovcí dorazila 
i z jihočeského Tábora 
a jeden z chovatelů se 
svěřil, že včera zabíjel 
čtyři kusy ze svého cho-
vu, a dokonce jeden kus 
ještě v sobotu ráno, než 
odjížděl na nákupní trh 
do Sedlčan. „My jsme vel-

ká rodina, mám tři bratry 

a veškeré maso je proto 

pro moje nejbližší pří-

buzné. Skopové maso je 

výborné, ale hodně záleží 

na druhu skopového. Dnes 

jsou šlechtěná masná ple-

mena, která nemají maso 

tolik zablaněné. Tím ztrá-

cí specifický zápach, který 

někomu může vadit, ale 

pro nás je to spíše vůně,“ 

připomněl táborský cho-
vatel, který na otázku, 
jak velký je jeho chov, 
s úsměvem odpověděl, 
že moc velký ne. Chová 
sto kusů včetně jehňat.

David Myslikovjan

Chovatelé 
přivezli 
na nákupní trh 
přes šedesát 
beranů a sedm 
kozlů

Každé zvíře na nákupním trhu bylo zváženo.

REGION Zatímco z celo-
republikového přehledu 
za poslední dva týdny je 
jasné, že počty aktivních 
případů covidu-19 stoupa-
jí, v našem regionu k dal-
šímu nárůstu za uplynulý 
týden nedošlo. Naopak 
vidíme v součtu o dva pří-
pady méně.

Jedenáctka obcí má 
v naší tabulce nulu a tedy 
žádnou prokázanou ná-
kazu. V dalších devíti 
obcích je pouze jeden 
aktivní případ. Nejvíce 

nakažených, jedenáct, 
mají Sedlčany. Nárůst 
sledujeme v Dublovicích, 
Jesenici, Krásné Hoře nad 
Vltavou, Nedrahovicích 
a Sedlci-Prčici. V Kosově 
Hoře, Nechvalicích, Petro-
vicích, Prosenické Lhotě, 
Sedlčanech, Vrchotových 
Janovicích a Vysokém 
Chlumci  bylo naopak 
v sobotu 24. září méně ak-
tivních případů koronavi-
ru než 18. září.

Data za obce s rozší-
řenou působností máme 

ke čtvrtku 22. září. Na Pří-
bramsku bylo 148 aktuál-
ních případů, z toho tři 
v nemocnici. Sedlčansko 
mělo 52 prokázaných ak-
tivních případů, z nichž 
péči lékařů a sester v ne-
mocnicích potřebovali dva 
nakažení. Votice na tom 
byly jako vždy z námi sle-
dovaných regionů nejlépe. 
Evidovaly 12 případů náka-
zy, pouze jeden člověk s ní 
ležel v nemocnici.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Celorepublikový trend zatím 
nesledujeme

SEDLČANY Seznam nále-
zů, které byly odevzdány 
na Městský úřad v Sedlča-
nech a doposud nenašly 
svého majitele není nijak 
pestrý. Po bližším prozkou-

mání obsahuje především 
mobilní telefony, peněžen-
ky, různé klíče, oblečení, 
brýle, hodinky nebo spor-
tovní tašky. V případě, že 
jste něco ztratili, obrátit 

se můžete dle veřejných 
informací na recepci Měst-
ského úřadu v Sedlčanech, 
nebo se rovnou informujte 
na čísle 314 002 900.

Jana Motrincová

Lidé ztrácejí nejčastěji mobily 
a peněženky
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P RO D E J   S L E P I Č E KP RO D E J   S L E P I Č E K

Informace: Po–Pá 9–16 hodin     Tel.: 601 576 270, 728 605 840
www.drubezcervenyhradek.cz

prodává slepičky typu Tetra hnědá, Dominant ve všech 
barvách, Green Shell typu Araukana a Dark Shell typu Maranska

Stáří:Stáří: 16–20 týdnů   16–20 týdnů  Cena:Cena: 220–269 Kč/ks 220–269 Kč/ks
Prodej:Prodej:  Sedlčany – parkoviště u firmy KDSSedlčany – parkoviště u firmy KDS

          9. 10. a 9. 11. – 13          9. 10. a 9. 11. – 1350 50 hodinhodin

Červený Hrádek

Výkup králičích kožek – cena dle poptávky

Vzorkovna Vzorkovna 
koupelen koupelen 

400 m400 m22

Po - Pá: 7 - 17
So: 8 - 11

www.lumial.cz
Milan Poncar, Kosova Hora 77 (za hřištěm) Tel.: 318 821 249, 603 286 328

VODA - TOPENÍ - PLYN - MONTÁŽE
velkoobchod - maloobchod
 boilery DRAŽICE, TATRAMAT, 
 AEG, MIRAVA
 kompletní sortiment KORADO
 čerpadla do vrtaných studní
 Grundfos, Sigma, Pedrolo, Dab
 i domácí vodárny týchž značek
 kotle elektrické, plynové, tuhá paliva
 DAKON, SLOKOV, VIADRUS, 
 PROTHERM, KOVARSON, 
 BENEKOV atd.

AKCE na kompletní koupelny – sleva až 20 %

PROVÁDÍME REVIZE KOTLŮ 
na tuhá paliva

3D vizualizace 3D vizualizace 
koupelny zdarmakoupelny zdarma

REGION Po dlouhé a vážné nemoci 
zemřela 9. září malířka a ilustrátor-
ka, žena s laskavým srdcem – Inka 
Delevová. Na poslední cestě ji do-
provodili v Praze v pondělí 19. září 
její nejbližší. 

Tato umělkyně za sebou zanecha-
la v našem regionu, díky svojí tvorbě, 
výraznou stopu a kus svého srdce. 
Ještě v době, kdy jí trápily zdravotní 
problémy, souhlasila se spoluprací 
na projektu participativního rozpoč-
tu – a je autorkou obrázků ptáků, 
které jsou na území Sedlčan rozmís-
těny na patnácti zastaveních u pí-
tek na ptačí stezce. Autorská práva 
na kresby přenechala městu za sym-
bolickou částku. Z hotového projek-
tu, o kterém slyšela jen z vyprávění 
nebo si o něm přečetla v Sedlčan-
ském kraji a celostátním časopise 
Ptačí svět, měla radost. 

Speciálně pro dětské oddělení 
Oblastní nemocnice Příbram Inka 
vytvořila pohádkovou olejomalbu pl-
nou kladných hrdinů. Aby výjevy po-
těšily malé pacienty, nebyla na něm 
žádná zlá bytost. Při předání obrazu 
vzpomínala, jak se kdysi v dětství 
léčila po úrazu právě v tomto pří-
bramském zdravotnickém zařízení. 
Lobkowiczkému pivovaru byl zase 
určen hodnotný obraz inspirovaný 
značkami výrobků Anděl a Démon. 

Inka Delevová dobře znala Často-
boř, kde při setkáních se stejně nala-
děnými lidmi prokazovala svůj smysl 
pro humor, účastnila se občasných 
klubových večerů v tehdejší sedl-
čanské vinárně U Patrona, byla hos-
tem Pohádkového lesa na Červeném 
Hrádku, opakovaně navštívila sedl-
čanskou knihovnu, kde besedovala 
s dětmi, hodnotila jejich výtvarné 
práce. Ráda a s úsměvem, který 
k ní přirozeně patřil, přijala pozvá-

ní do 2. ZŠ Propojení v Sedlčanech, 
kde mimo jiné představila školákům 
svoje obří leporelo. S jejími obrazy 
se mohli setkat i návštěvníci výstav 
v sedlčanském kulturním domě 
nebo v Kamýku nad Vltavou. Její 

zápis by bylo možné dohledat i v ná-
vštěvní knize hvězdárny Josefa Sa-
dila. I v posledních měsících svého 
života psala a kreslila pro celostátní 
časopis Myslivost, kde v příloze smě-
rovala mladé lidi k úctě a pokoře 
k přírodě. To je neúplné připomenutí 
některých momentů, které – anebo 
úplně jiné − si jistě její přátelé a známí 
vybaví detailněji. 

Jaroslav Repetný, šéf klubu Velká 
Kobra, poznamenal, že by o Delevo-
vé mohl dlouho vyprávět: „Zpráva, 

kterou jsem se v neděli 18. září dozvě-

děl, mě velmi zasáhla. S Inkou jsme 

se znali téměř čtvrt století. Mrzelo mě, 

že se mi už letos nepovedlo setkat se 

opět osobně. Alespoň jsem se s ní roz-

loučil tak, že jsem v den jejího pohřbu 

zapálil svíčku. V mysli mi dále zůstane 

jako veselá a pohodová ženská, která 

měla trochu problémy s dochvilností, 

což o ní všichni přátelé věděli. Určitě 

si ji budu vybavovat také v souvislos-

ti s Pohádkovým lesem, protože nám 

křtila naši kobráckou vlajku. Mám 

od ní spoustu knížek, které jsem dostal 

s osobním věnováním a darovala mi 

také speciální drbátko. Mrzí mě, že ta-

kový skvělý člověk předčasně odešel.“

Malou vzpomínku připojil starosta 
Kamýku Petr Halada: „S Inkou jsme si 

občas zavolali. V Kamýku měla několik 

výstav svých skvostných obrazů. Obdi-

voval jsem její umění, cit a empatii. Do-

konce jeden její obraz biskupa Vojtěcha 

mají naši polští přátelé v Golanczi. Inka 

byla prostě jedinečná a milá.“

Inko, za všechno děkujeme.
Marie Břeňová

Děkuji panu starostovi za reak-
ci, která mě ovšem nepřekvapila. 
I když ve skrytu duše jsem doufal, 
že dostanu odpovědi na mé otáz-
ky. Tak jen krátce k obsahu. Unie 
bezpečnostních složek hájí zájmy 
pracovníků ozbrojených složek 
státu (Policie ČR, Vězeňská služba, 
Celní správa) a dále hasičského zá-
chranného sboru, obecní a měst-
ské policie. MP Sedlčany patří 
do odborové organizace unie bez-
pečnostních sborů a pan Petr Krch 
ji zastupuje. Nenapadám svobodné 
a demokratické rozhodnutí zastu-
pitelstva. Vážím si jejich práce. Po-
ukazuji na to, co předcházelo uve-
denému hlasování. Nevím, jakou 
manipulaci a věcnou neznalost má 
pan starosta na mysli. Na zasedání 
jsem byl osobně přítomen a věci 

co tam zazněly, jsem popsal bez 
přikrášlování. Jako občan města 
sleduji dění, pročítám Radnici, kde 
jsou uvedené věci, náklady, rozpo-
čty atd. A jestli mají náklady na MP 
vzrůst a je to ku prospěchu obča-
nů, tak nevidím jediný důvod, proč 
by to tak nemělo být. Vše spěje do-
předu a nelze zaostávat.

 Závěrem bych chtěl vyslovit 
jedno přání. Neznám výsledky 
voleb, protože píšu tento článek, 
a ještě není rozhodnuto. Ale přeji 
si a hlavně občanům přeji, aby do-
stali do dalších let nového vrchol-
ného představitele města a další 
členy zastupitelstva, kteří nebudou 
ovládat politické fabulace, a nebu-
dou hledat důvod proč, ale budou 
se snažit najít cestu jak..

František Hofman

Reakce na vyjádření 
starosty Sedlčan 
k zasedání 
zastupitelstva města

Malířka Inka Delevová zanechala 
na Sedlčansku výraznou stopu

Snímkem z 2. ZŠ Sedlčany z roku 2005 připomínáme Inku Delevovou a jednu 
z jejích návštěv v regionu.
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dál, jak v rámci tehdejšího 
podniku Státního statku 
Sedlčany, kde jsem praco-
val, tak jsem je dával svým 
známým. Do komunálního 
dění jsem aktivně vstoupil 
v únoru 1990, kdy v Sedl-
čanech odstoupila tehdejší 
rada Městského národního 
výboru v čele s jeho před-
sedou Karlem Nevlidou. 
Následovala takzvaná ko-
optace členů nové rady 
– a to už je známá věc, že 
posledním předsedou ná-
rodního výboru se stal Jir-
ka Burian a já byl neuvol-
něným členem rady. Rada 
byla v těch letech výrazně 
širším orgánem. Namísto 
sedmi současných rad-
ních jich – pokud si dobře 
vzpomínám – bylo patnáct. 
V radě byli zastoupeni také 
lidé z různých odvětví. Já 
byl osloven proto, že jsem 
byl zaměstnán v zeměděl-
ství. V radě byli i zástupci 
částí Sedlčan, v té době 
ještě nebyly samostatnými 
obcemi například Kňovice 
nebo Osečany...

A co následovalo?

Na podzim roku 1990 se 
uskutečnily první komu-
nální volby, kde jsem byl 
na kandidátce OF a na usta-
vujícím zasedání jsem byl 
zvolen místostarostou. Tím 
jsem byl až do roku 2018 
a před čtyřmi lety jsem byl 
zvolen starostou. 

Jak se podle vás měni-

ly s novým režimem me-

zilidské vztahy?

Alespoň z mého pohle-
du se v dalších letech ni-
jak nezlepšovaly. Naopak 
lidé se stávali a postupem 
času jsou stále víc nespo-
kojenější, agresivnější. 
Paradoxně nespokojenost 
rostla s tím, jak se spo-
lečnost měla lépe. Možná 
to byl důsledek toho, že 
se nedokázala vyrovnat 
se svobodou. Hodně lidí 
vnímá demokracii tak, 
že má na všechno nárok 
a povinnosti nevidí. To je 
asi obecný jev všech mla-
dých demokracií. Poslední 

Miroslav Hölzel: „Mým největším zájmem je 
a bude péče o zahradu. Nemyslím si, že bych se 
nudil, seděl na náměstí a krmil holuby“

období, kdy jsem se stal 
starostou, pro mě nebylo 
až tak velkým přelomem. 
Na radnici jsem předtím 
působil už 28 let. Navíc 
v letech, kdy byl starosta 
Burian zároveň senátorem, 
tak na mě plynule přešla 
řada povinností a větší díl 
odpovědnosti. V roce 2019 
jsme s Jiřím Burianem po-
kračovali společně ve vel-
kých investičních akcích. 
Byla to doba, kdy daňové 
výnosy se zvyšovaly, spo-
lečnost prožívala konjunk-
turu. Vše vypadalo optimi-
sticky. V roce 2019 se stavěl 
nový autobusový terminál 
za 63,5 milionů korun, za-

hájili jsme rekonstrukci 
lehkoatletického stadionu 
Taverny za 20 milionů ko-
run. Byly to velké investice 
a měli jsme i velké plány 
do roku 2020...

Začátkem března ale 

uhodila pandemie...

Ano a všechno bylo ji-
nak. Samozřejmě práce sa-
mospráv se výrazně zhor-
šila, protože ve společnosti 
vládla určitá nejistota, byly 
vyhlášeny různé nouzové 
stavy, přestaly fungovat 
klasickým způsobem školy, 
u zaměstnanců nastupovaly 
při pozitivním onemocnění 

covidem různé karantény, 
začaly se řešit opatření, dez-
infekce, nošení ochranných 
pomůcek… A s tím vším 
přicházel propad ekonomi-
ky, snižování daňových vý-
nosů, přijímala se úsporná 
opatření. Nicméně inves-
tice, které byly zahájeny, 
jsme dokázali dokončit, byť 
i s přesahem do roku 2021. 

Byly poslední roky 

od roku 1990 pro vás 

těmi nejtěžšími?

Jednoznačně byly, a to 
i pro práci starosty. Neu-
stále jsme řešili ochran-
né pomůcky, dezinfekce 
a když se v roce 2021 
začalo na covid testovat 

a očkovat, tak bylo nutné 
vybudovat testovací cen-
trum a následně velkoka-
pacitní očkovací centrum. 
To se velmi dobře, díky 
spolupráci s ředitelem kul-
turního domu Martinem 
Severou a společností Me-
diterra, povedlo. Nesmím 
ale zapomenout na kraj-
ského radního pro ob-
last zdravotnictví Pavla 
Pavlíka, který nám „šel 
naproti“. Původně v Sedl-
čanech očkovací centrum 
vzniknout nemělo, ale 
díky tomu, že je z Benešo-
va, zná situaci a ví, že ze 

Sedlčan je „všude daleko“, 
tak nám s prosazením hod-
ně pomohl. Nakonec naše 
očkovací centrum patřilo 
mezi ta nejúspěšnější. Byla 
v tom i invence Mediterry 
– přece jen jako korporátní 
společnost mělo toto zdra-
votnické zařízení pružnější 
přístup než krajské nebo 
státní nemocnice. 

To pro mě byly takové 
dílčí úspěchy v jinak ne-
příznivé době, kdy jsme 
neustále řešili navíc pro-
blémy se zajišťováním čin-
nosti radnice i ve vztahu 
k onemocnění některých 
zaměstnanců, jejich ka-
ranténám, nepřítomnosti 
z důvodu ošetřování dětí 
a podobně. Narychlo jsme 
museli vybavovat pracovi-
ště ochrannými plexiskly, 
řada záležitostí se neřešila 
v kancelářích, ale přes te-
lefonickou nebo mailovou 
domluvu – to vše kladlo 
nároky na organizaci prá-
ce. Náš krizový štáb praco-
val téměř po celé dva roky 
nepřetržitě, úzce spolupra-
coval s krajským úřadem, 
hasičským záchranným 
sborem... Bylo to hodně 
nestandardní prostředí. 

Letos na jaře, když 
jsme se začali „loučit“ 
s covidem, tak přišla vál-
ka na Ukrajině a obrovské 
problémy spojené s ener-
getickou krizí. Mám obavy, 
že ani nastávající volební 
období nebude v jiném 
duchu než osmé, které 
končí. Válka na Ukrajině 
neskončí během dnů nebo 
týdnů a s energetickou 
krizí se bude Evropa prát 
ještě dlouho, i když hledá 
opatření, která dostanou 
ceny pod kontrolu – lze je 
očekávat několikanásobně 
vyšší, než tomu bylo před 
rokem. 

Jaký to bude mít do-

pad na městský rozpočet 

a investice?

Přes všechna úspor-
ná opatření jsme schopni 
možná ušetřit dvacet pro-
cent na spotřebovaných 
energiích, ale těch ne-

zbytných osmdesát bude 
za výrazně vyšší ceny. 
Mám obavy, že budeme 
rádi, když udržíme provoz 
našich organizací, škol, 
i když v úsporném režimu.

Předáte svému nástup-

ci i takzvaného kostlivce 

se skříni?

Léta se mluvilo o kou-
pališti a o bazénu, což by 
mohlo být veřejností pova-
žováno za „obrkostlivce“. 
Ne, že bychom se tomuto 
tématu nevěnovali, zpra-
covaná je i studie krytého 
plaveckého bazénu, ale 
v dnešní době to není re-
álné. Jak víme, objevují 
se reportáže z měst, která 
plavecké bazény mají a za-
konzervovávají je, protože 
neutáhnou provozní ná-
klady. Uzavírají se i zimní 
stadiony. 

Uzavření „zimáku“ 

kvůli drahé výrobě ledu 

a energiím se pro příš-

tí sezónu obává i Pavel 

Bednář, ředitel Sportov-

ních areálů Sedlčany...

Bylo by špatně stadion 
zavírat, možná dojde k ně-
jakému časovému omeze-
ní. Pokud se situace nebu-
de lepšit připouštím, že se 
na nějakou dobu může stát 
zbytným provozem. Nerad 
bych takové prognózy ší-
řil, ale podobně může být 
omezena i nabídka kultur-
ního domu, který je samo-
zřejmě z rozpočtu města 
dotován. 

P o l y k a č  n á k l a d ů 

za energie bude zřejmě 

i dopravní terminál...

Tam jsme už nějaká 
opatření zavedli – budo-
va může být temperována 
na takovou teplotu, aby ne-
zamrzly rozvody, ale urči-
tě bude vytápění čekárny 
úsporné.

Budete ochotný pomá-

hat budoucímu starosto-

vi, ať vzejde z jakéhoko-

liv ze čtyř uskupení?

Tomu se nebráním, ale zá-
leží na příštím starostovi, zda 
bude mít on zájem se mnou 
některé věci konzultovat 
nebo při nich spolupracovat. 

Jedna z věcí, která odcházejícího starostu Miroslava Hölzela hodně 
trápí, je úbytek obyvatel.

Dokončení ze strany 1
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Jaké zálibě, na kterou jste ve vede-

ní města měl málo času, se nyní bude-

te přednostně věnovat?

Těším se na větší klid a život bez stre-
sů. Mým největším zájmem je a bude 
péče o zahradu. Kolem rodinného domu 
jsem kromě toho zanedbal dost prací. Ne-
myslím si, že bych se nudil, seděl na ná-
městí a krmil holuby. 

Díky působení v komunální poli-

tice jste se setkal a seznámil s řadou 

osobností, které byste jako běžný ob-

čan nepotkal. Na kterou z nich nejvíc 

vzpomínáte?

První prezident, s nímž jsem měl mož-
nost osobně se potkat, byl Václav Havel. 
Byl fajn. A tím dalším asi o měsíc poz-
ději byl Francois Mitterand. Paní Kamila 
Leclerc, která je českého původu, inici-
ovala desetidenní stáž kandidátů za OF 
na radnici v Taverny. Odjeli jsme tam 
v pěti lidech – budoucí starosta Příbrami 
Hodrment, budoucí starosta Dobříše Jan 
Slanec, budoucí starosta Kamýka Michal 
Padevět, Luboš Spálenský a já. Pan prezi-
dent Mitterand byl na návštěvě sousední-
ho města a dostala se k němu informace, 
že účastníky delegace jsou Češi. Silný 
dojem ve mně také zanechal bývalý ma-
jitel zámku Červený Hrádek Jan Baron 
Mladota, kterému zastupitelstvo předá-
valo v roce 1992 čestné občanství. Díky 
panu Mladotovi jsem se setkal se Zdeň-
kem Sternbergem, s nímž bylo úžasné 
mluvit. Když jsem se s ním potkal na jeho 
hradě asi deset let poté a když jsem měl 
„tu drzost“ ho pozdravit ze Sedlčan, tak 
si naše město pořád pamatoval – byla to 
osobnost, na níž bylo vidět, že rod pro ní 
znamená hodně a že je to i velký závazek. 
Ještě bych zmínil alespoň jednoho člově-
ka − silně na mě zapůsobilo i setkání s Ro-
bertem Norwellem, pilotem bombardéru 
B17, který byl zasažen nad Sedlčanskem 
19. dubna 1945. 

Přidáte závěrem rozhovoru nějaký 

bonmot?

Dost často používám bonmot, že z po-
hledu veřejnosti se na radnici nedělá nic 
a když něco, tak blbě. Já si ale troufnu 
neskromně říci, že za tou naší generací 
kus práce zůstal a město Sedlčany se vý-
razně proměnilo. Byla řada staveb, které 
zpříjemnily život ve městě. Možná ne 
všechno, co jsme chtěli, se povedlo. Jed-
na z věcí, která mě hodně trápí, je úbytek 
obyvatel. Myslím si ale, že to změní až 
výstavba dálnice D3. Ne vše jde ale z rad-
nice ovlivnit – například odchod Povl-
tavských mlékáren, omezení činnosti ne-
mocnice... Naopak jsem rád, že ve městě 
máme Sedlčanské strojírny, které jsou 
naprosto funkční fi rmou, která není závis-
lá jen na tuzemském trhu a že ve městě 
dobře působí i menší fi rmy, o nichž není 
tolik slyšet, ale podstatné je, že fungují...

Marie Břeňová 

(Pozn. red.: Voliči rozhodli a M. Hölzel 

za ODS obsadí jedno z křesel 21členného 

zastupitelstva.)

SEDLČANY Kdo Jáju Trojano-
vou nezná, nevšiml by si, že je 
přítomná. Ten, kdo ji zná ví, že 
je soustředěná, nemarní slovy 
ani časem. Když promluví, je to 
k věci, jasně, stručně, s velkou 
dávkou empatie, a přitom bez 
velkých emocí. Člověk hned 
ví, na čem je. A hlavně ten ob-
sah. Hloubka sdělení, postřehů 
i otázek je v její veškeré bohaté 
tvůrčí činnosti. Řekla bych, ide-
ální vlastnosti pro dramaturgyni 
a režisérku ochotníků.

Svým založením umí Jája vy-
křesat tu jiskru, která živí a rozně-
cuje krédo Našlose: spolutvorbu. 
Být spolutvůrcem je pro ochotní-
ka jedinečná příležitost k rozvíjení 
respektu k druhému i sebe sama. 
Podílet se na vzniku společného 
díla se stává nezapomenutelným 
zážitkem, vnitřním uspokojením 
z osobního vkladu. Štěstím. Moto-
rem pro další činnost.

A tak se při příležitosti 20. vý-
ročí ochotníků Našlose střídaly 
mé otázky a Jáji velmi stručné 
odpovědi. To je Jája. Z toho, co 
dělá, toho moc nenadělá. Prostě 
je skromná, uvažte sami.

Pracuješ celých dvacet let 

v Našlose jako dramaturg a re-

žisér. Role režiséra je ponej-

více známá, můžeš čtenářům 

osvětlit roli dramaturga?

Dramaturg připravuje plán, 
kudy se tvorba bude ubírat. To 
znamená, že společně vybereme 
téma, ráda přemýšlím v horizon-
tu jednoho roku, každá sezóna je 
pak něčím typická, zacílená.

V dramaturgii máš tedy pří-

mé spolupracovníky v účast-

nících. Jak se společně vaše 

dramaturgická práce vyvíjí? 

Většina čtenářů si to asi neu-

mí představit.

Téma je pro nás to nejdůleži-
tější, jsem zastánce společného 
tvoření, debat, baví nás o tom 
diskutovat. Většina nás se neu-
stále vzdělává, čteme, hledáme 
dramatické texty, máme sna-
hu jít do hloubky. Mnohokrát 
je téma ve vzduchu, přichází 
nenápadně. Nejlepší je, když 
jsme kousek před ostatními, 
takové to čtení mezi řádky, co 
ještě není bráno jako problém, 
ale my už vnímáme, že by to 
mohlo rezonovat. Tak to bylo 
od začátku, od vzniku Našlose. 
Oceňuji, že v Našlose si stále 

něco zkoušíme, provokujeme se 
navzájem, experimentujeme. To 
vše na amatérské úrovni, samo-
zřejmě. Teď je to zrovna tvorba 
s ukrajinskými umělci.

V čem pro tebe osobně dra-

matická práce spočívá? 

V první řadě musí téma zají-
mat mě, pak se snažím co nejvíc 
o dané problematice zjistit, aby 
se vše proměnilo do plynulého 
předávání prostřednictvím ‚dra-
matechnik‘ hercům.

Jak bys mohla čtenáři při-

blížit co je to ‚dramatechnika‘?

Jsou to techniky, díky kterým 
se neherec dostane snadněji 
do situace v příběhu, do-
káže si vše představit skr-
ze nějakou emoci, zvuk, 
řeč těla apod. na základě 
svých možností a zkuše-
ností, a potom na jeviš-
ti jedná, pokud možno 
pravdivěji, než kdyby jen 
odříkával text.

Máš nějakou věko-

vou hranici mezi dětmi 

či dospělými, která je 

ve tvé práci významná?

Nejlépe se mi v sou-
časnosti tvoří s náctiletý-
mi, jsou pro mě výzvou 
a cením si toho, když se 
něco podaří. Důležité je, 
aby téma zaujalo všechny 
tvůrce jakéhokoliv věku.

V čem vnímáš jako 

dramaturg a režisér 

nejsilnější potenciál dětí, 

žáků ZUŠ? A dospělých ama-

térských herců?

Z mých žáků mám radost, 
velkou výhodou je, že se schází-
me pravidelně, máme svobodu 
v tvorbě, můžeme si vybrat kla-
sickou předlohu nebo moderní, 
a vždy se pak hra předvede na je-
višti. Zdá se mi, že v Sedlčanech 
co dítě nebo dospělák − to herec, 
tanečník, výtvarník nebo muzi-
kant. U dospělých je však největší 
problém, jak vše sladit časově. Je 
skoro nemožné najít jeden termín, 
který by se hodil všem. U dětí je 
toto daleko jednodušší.

Co ti vytane jako potěšující 

realizace, když se ohlédneš?

Toho je hodně, nejvíc mám 
radost vždy, když končí jedna 
sezóna a už mi naskakují další 
témata. Po smrti Václava Havla 
jsem mě napadlo, že bych mohla 
v našem městě nastudovat jeho 

hry, které nikdo nezná. Zahrad-
ní slavnost, Žebrácká opera, Ela, 
Hela a stop a Rodinný večer 
jsou zatím hry, které jsme v mi-
nulých letech uvedli s dospělý-
mi herci a zahráli si je i v Praze 
v Knihovně Václava Havla.

To je pro ochotníky krásná 

odměna. Co ti přináší ve tvé 

práci radost?

V Našlose režíruje několik 
režisérů – Pavel Vopat, Mar-
tin Pešek a v současnosti Jitka 
Jandová a další. Ti všichni mají 
skvělé metody, předlohy, naše 
řady se rozšiřují. Našlose je reál-
ně prostor, kde je možné zkusit 

si zrealizovat své kreativní nápa-
dy. A z tohoto tvůrčího prostoru 
mám opravdu radost.

A kdyby chtěl někdo nezná-

mý přijít, i když divadlo nikdy 

nehrál, máte pro takového je-

dince místo?

Ano, pokud má někdo oprav-
du chuť si zkusit tvořit, ať už 
výtvarně nebo dramaticky, ať se 
ozve, přijde, něco vymyslíme. 
Každý je vítán.

Něco pro čtenáře závěrem?

Pokud mohu, zvu všechny 
k oslavě 20. výročí na divadelní 
festival do Drážkova v sobotu 
1. října. Dopoledne je program 
spíše pro děti, odpoledne pro 
starší a večer pro dospělé. Vše, 
co diváci uvidí je to, co vzniklo 
v Našlose v minulé sezóně, tak-
že čerstvé.

Je možné tomuto jedinečné-
mu pozvání na sobotu odolat?

Iva Fišerová

Nenápadná dramaturgyně 
a režisérka

Jája Trojanová s narozeninovým dortem Našlo-
se při vernisáži výstavy v Drážkově na snímku 
Lenky Feldsteinové
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SEDLČANSKO Tereza (34) žije 
šest let v jižní části Nového 
Zélandu. Od domova ji dělí 
více než 16 tisíc kilometrů. 
Na Sedlčansku má blízké pří-
buzné, které spolu se svým 
životním partnerem Vítkem 
začátkem září po čtyřech 
letech navštívila. Zatímco 
u nás vládla letní vedra, 
u protinožců byla zima. Vy-
užili jsme setkání s ní k roz-
hovoru. 

Kdy vás to, Terezko, na-

padlo vydat se na opačnou 

stranu zeměkoule?

Rozhodla jsem se k tomu 
asi před šesti lety. Já jsem si 
přála Nový Zéland poznat 
už mnohem dřív – snad již 
na základní škole, kdy jsem 
se o něm dozvěděla něco 
víc. Už v té době jsem se 
rozhodla, že se tam někdy 
podívám a nejlépe se svým 
dobrým parťákem. A to se 
mi vyplnilo. Vítka, který 
na Novém Zélandu už něko-
lik roků žil, jsem znala z dří-
vějška a říkala jsem mu, aby 
se za mnou přijel do Čech 
podívat. On slib splnil a já od-
letěla s ním. Díky němu jsem 
věděla kam a do jakého pro-
středí se vydávám. Nejdřív 
jsem měla jen plán, že bude-
me společně cestovat, vydá-
me se na túry do hor... Vy-
cestovala jsem na turistické 
vízum. Na to jsem nemohla 
ofi ciálně pracovat, jen občas 
jsem si našla nějakou práci 
– například úklid, ale měla 
jsem Vítka a opravdu jsme 
hodně cestovali. 

Ale nakonec jste si na-

šla práci a návrat se dále 

a dále odkládal...

Ano, začala jsem pracovat 
na zeleninové farmě, kde se 
pěstuje například špenát, ře-
pové lístky, asijská zelenina 
a bylinky, které prodáváme 
místním restauracím a ob-
chodům. Druhá část mého 
zaměstnání stojí na úpravě 
zahrad u domků, na které 
vysazuji květiny, dělám další 
estetické úpravy. Po pěti le-
tech bych se ráda osamostat-
nila a začala podnikat sama. 
Získala jsem takzvanou re-
zidenci, což je povolení k tr-
valému pobytu a není nutné 
žádat o vízum průběžně. Ale 
u mě to bylo ještě trochu ji-

nak, protože jsem na Víťu 
získávala vízum jako jeho 
partnerka. 

Jakou profesi vykonává 

váš partner?

Vítek je klempíř, a protože 
se tam dělají na domech ple-
chové střechy, říkají tomuto 
povolání „střechař.“

Jak jste byla jazykově 

vybavená?

Anglicky jsem se domlu-
vila o věcech, které mě zají-
maly. A oba se učíme španěl-
štině. 

Byly začátky těžké?

Určitě ano, nová menta-
lita lidí, nové prostředí a ja-
zyk... I když anglicky jsem 
mluvila obstojně, místní po-
užívají jiné obraty, jiná slova. 
Přirovnala bych to k tomu, že 
když se někdo naučí v Praze 
češtinu a vyjede s těmito 
znalostmi na Moravu, kde se 
používá například brněnský 
hantec. 

V čem se podle vašich 

postřehů mentalita lidí 

nejvíc liší?

Na Zélandu jsou lidé víc 
svobodomyslní, nehoní se 
tolik, jako my tady a života si 
víc užívají. 

Měla jste i kratší pracov-

ní dobu?

To ne, v zaměstnání jsem 
tak od 8 do 17 hodin, ale 
v létě si pak bereme měsíc 
volna a v zimě také nepracu-
ji, protože zahrady spí. 

A jak jste obvykle proži-

la zimní období?

Cestováním – například 
jsme se vydali na Havaj nebo 
do Austrálie... 

Jak byste hodnotila 

u protinožců zdravotní 

péči?

Zdravotní  pojištění , 
na které jsme tady zvyklí, 
tam tak úplně nefunguje. 
Každý na Novém Zélandu 
je krytý úrazovým pojiště-
ním, další pojištění se platí 
rovnou z daní a pokud bych 
musela s větším zdravotním 
problémem do nemocnice, 
tak bych odjela do Čech, kde 
si také pojištění platím. Mys-
lím si, že máme v Česku silné 
zdravotnictví i lépe fungující 
sociální systém. 

Zaznamenala jste velké 

společenské rozdíly mezi 

lidmi, kde nyní žijete?

Máme domek v městeč-
ku, které je poměrně boha-
té – jmenuje se Wanaka, leží 
tak ve středu Jižního ostro-
va. Žije tam 8900 obyvatel, 
jejich počet se za posledních 
šestnáct let téměř zdvojná-
sobil. Lidé tam staví domky, 
takže tam máme oba neko-
nečně mnoho práce. Je to 
navíc i turistická destinace, 
do které jezdí hodně, zvláště 
mladých, lidí z celého světa 
a oblast vyhledávají i horo-
lezci. 

Máte nějaké zkušenos-

ti s Maory?

S jedním „pravým“ jsem 
dokonce pracovala. Jme-
noval se Hami a hodně se 
mnou hovořil o svém kmeni 
a rodině a tradicích, kterých 
si váží a dodržují je. Slaví 
také 21. června maorský slu-
novrat – což je pro ně Nový 
rok, kdy nesmí chybět oheň, 
pečou maso s brambory za-
balenými v listech. 

Po jaké potravině se 

vám nejvíc stýská? Je to 

chleba?

Ne, ten si umím upéci 
sama. Mám ráda syrečky! 
Dříve mi nijak nechyběly, 
ale když na Zélandu nikde 
nejsou, tak na ně mívám vel-
kou chuť (smích). A s Vítkem 
jsme si také nechali načepo-
vat pivo s pořádnou pěnou, 
točené pivo známe ze světa 
spíš bez pěny a ještě jej nalé-
vají do malých skleniček. 

Jak trávíte v plném létě 

Vánoce?

Pro Novozélanďany je to 
především svátek, kdy se po-
tkávají rodiny a grilují doma 
nebo odjedou společně 
do nějakého kempu. 

A co konkrétně podni-

káte vy?

My si většinou užijeme 
slunovrat, kdy se u ohně 
potkáváme s přáteli. Udělá-
me si bramborový salát, já 
upeču houbovou nádivku, 
uvařím houbovou omáčku 
a knedlíky, které jsem v Čes-
ku nikdy nepřipravovala, ale 
většinou si je kupovala. No 
a na Vánoce? To většinou 

sbalíme batoh a vyrážíme 
do hor, kdy děláme nejdelší 
treky. Víťa hodně fotí a spo-
lečně pak z cest připravuje-
me fotoalba. 

Doma jste nebyla čtyři 

roky...

Ano, bylo to kvůli covidu, 
kdy jsme nemohli vycestovat.

Jak dlouho trvá let?

Většinou jsme na cestě 
sem 24 hodin – říkáme tomu 
„z domu do domu“. Letíme 
přes Malajsii do Dubaje a od-
tud do Prahy. Ale jsou i jiné 
možnosti a přestupy, kdy 
cesta trvá padesát hodin. Je 
to moc, ale když se člověk 
na hodně hodin strávených 
v letadle psychicky připraví, 
tak překoná postupně i to, že 
ze zimy přiletí do léta a že má 
otočený noc a den... 

Kdy jste přiletěla a jak 

dlouho se v České republi-

ce zdržíte?

Já v květnu a Vítek v čer-

venci a na Zéland se vracíme 
koncem listopadu. 

Jaký další program, 

kromě návštěv příbuz-

ných a kamarádů, plánu-

jete?

Chceme si tady užít něja-
kou kulturu – zejména kon-
certy. Nebudeme jen v re-
publice. Na čtrnáct dní se 
chceme podívat do Dolomit, 
potom se vrátíme do Čech 
a odtud odletíme na měsíc 
do Nepálu. 

Máte například v Ne-

pálu předem zajištěné 

ubytování?

Já jsem zvyklá si před ces-
tou nastudovat hodně infor-
mací, čtu průvodce, cestova-
telské blogy. Už tedy známe 
trasu, na kterou vyrazíme. 
Podle toho, jak bude náš or-
ganizmus reagovat na výšku, 
tak jsme si dali na vše víc 
času. Půjdeme například 
třítýdenní trek kolem Mount 
Everestu, zdržíme se cestou 
ve vesničkách. První čtyři 
noci jsem předem zajistila 
a další ubytování si upřes-
níme až na místě. K horám 
chováme respekt a k přírodě 
vůbec. Na cestách zažíváme 
různé situace, nebezpečí 
hrozí a opatrnost je na místě, 
když se změní počasí. Napří-
klad jsme byli kvůli dešti tři 
dny odříznuti a čekali jsme, 
až bude možné rozvodně-
nou řeku přebrodit. 

Co vám ta léta, kdy jste 

sice s rodinou díky moder-

ní technice ve spojení, ale 

fyzicky tak daleko, dala?

Když se člověk rozhodne 
žít na druhém konci světa 
tak ví, že se musí spolehnout 
především na sebe a doká-
zat si, že „to dá“. Celkem má 
Nový Zéland pět milionů 
obyvatel. Z toho čtyři milio-
ny žijí na Severním ostrově, 
Jižní ostrov má milion oby-
vatel a je to pravá divočina, 
drsná, ale krásná příroda. 
Ale člověk se zde naučí vel-
ké pokoře. Cesty v horách 
mě naučily hodně. 

Jste rozhodnutá na No-

vém Zélandu zůstat nebo 

se vrátit do Čech?

To ještě nevím, je nám 
tam dobře, ale rozhodnuti 
ještě s Vítkem nejsme. 

Marie Břeňová

Po jaké dobrotě se Terezce na Novém Zélandu nejvíc 
stýská? To neuhodnete!

„Když se člověk rozhodne žít na druhém konci světa, tak ví, že se 
musí spolehnout především na sebe,“ řekli nám při své návštěvě 
Sedlčanska Tereza a Vítek.
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PŘEDBOŘICE Indiánský dětský den, dobročinný bazar i divadlo Teátr Pavla Šmída, které 
představilo Zapomenutou pohádku. To byla neděle 25. září ve školce v domově sv. Zdislavy 
v Předbořicích. Jana Motrincová

SEDLČANY Sedlčanská spi-
sovatelka Markéta Vítková 
chce ještě v letošním roce 
představit čtenářům svoji 
další knihu. Vyjít by měla 
ještě před Vánoci. Určená je 
dětem, ale poutavá, poučná 
a inspirující má být také pro 
dospělé. Chce v ní se spolu-
autorem, sportovcem Zbyň-
kem Švehlou, ukázat životy 
lidí na vozíčku, kteří se ne-
vzdali. Vítková tak navazuje 
na úspěšné tituly Narozeni-
nová kočka a Jak barevná 
je modrá, které přibližovaly 
interaktivní formou svět ne-
vidomých a autistů. Připo-
meňme, že Jak barevná je 
modrá získala v soutěži Nej-
krásnější česká kniha 2021 
cenu poroty za polygrafi i 
– zásluhu připisuje spisova-
telka zejména grafi čce Zoře 
Sokolové a místním fi rmám 
Samba a Tiskárna Vančát. 
Ke spolupráci je přizvala 
i tentokrát.

Kapsy, suché zipy, 
karty, skládanky...

„Část knihy už je v tiskár-

ně, většina textů by měla jít 

po vysázení ke konečným 

korekturám,“ reaguje Vítko-
vá na otázku, v jakém stá-
diu je její zrod. Potvrzuje, 
že opět nejde „jen“ o text 
a ilustrace, ale podobně 
jako u Jak barevná je mod-
rá si vymyslela řadu dalších 
prvků: „Budou v ní také su-

ché zipy, otevírací okénka 

a se Zbyňkem jsme vymys-

leli, že budou v jedné kapse 

schované i karty – kvarteto, 

omalovánka, vystřihovánky, 

prosvětlovací i rozkládací 

stránka na způsob origami.“ 

Věří, že po zkušenostech 
z předchozích knih je to 
pro výrobce zvládnutelné: 
„Vančát vytiskne, Samba svá-

že. Zorka Sokolová je nepo-

stradatelná a tentokrát se při 

spolupráci vrátíme i k sedl-

čanské obecně prospěšné 

společnosti Mela. V případě 

knihy Vozíčkov půjde o vle-

pování suchých zipů.“ 

Zbývá dořešit 
fi nance

„Nyní řešíme fi nanční 

stránku, která je otevřená. 

Protože vydání knihy bude 

nákladné, tak se snažíme 

poskládat získání peněz 

jako mozaiku. Počítáme 

s tím, že kromě práce a ne-

skutečného množství času 

do ní musíme se Zbyňkem 

vložit i naše prostředky. 

Oslovujeme i sponzory, dár-

ce a založili jsme na strán-

kách Donio kampaň, kdy 

si zájemci mohou knihu 

předobjednat. Kromě toho 

si mohou objednat napří-

klad vyjížďku se Zbyňkem 

nebo zajímavé předměty či 

akce, které poskytnou další 

lidé připoutaní na vozíku, 

jejichž medailonky jsme 

do knihy také vložili. Je 

mezi nimi zdravotní sestřič-

ka, pěvkyně nebo i oštěpař 

David Drahonínský, který 

stanul na stupínku vítězů 

na Letních paralympijských 

hrách v Tokiu, je držitelem 

dvou světových rekordů 

a má za sebou i řadu dalších 

skvělých úspěchů – ten nám 

věnoval pro tuto akci šíp 

z olympiády,“ uvádí několik 
příkladů pro představu spi-
sovatelka. 

Autoři nestavěli 
na pohádkách

Markéta Vítková potvrzu-
je, že kniha Vozíčkov se ne-
stylizuje do pohádkového 
světa a není líčením šťast-
ného světa lidí na vozíčku. 
„Se Zbyňkem jsme si ujasňo-

vali, že existují různé cesty, 

jak téma zpracovat. Buď 

převedeme příběhy do po-

hádky nebo bude hlavní linií 

jeho životní příběh, nebo si 

poskládáme my sami osudy 

reálných lidí do zajímavěj-

šího příběhu nebo že si vy-

myslíme postavu, ke které si 

vymyslíme děj, jak se ocitla 

na vozíčku,“ zmiňuje různé 
varianty. „Rozhodli jsme se, 

že se věnujeme zejména re-

álným příběhům lidí, kteří 

se ocitli na invalidním vozí-

ku po úrazu míchy. Pozvol-

nými kroky jsme dospěli 

k tomu, že Zbyněk vzal kni-

hu hodně za svou a vyprá-

ví tam o sobě. Zaujalo mě 

u něj, že má dvě malé děti, 

což mi přišlo dost důležité 

a všimla jsem si, že rád píše 

blog – to znamená, že hlavní 

příběh vypráví velmi pouta-

vě a srozumitelně i pro malé 

čtenáře on sám,“ dodává. 
„Zorčina grafi ka je hravá 

a chtěli jsme jí oddělit vlast-

ní Zbyňkův příběh. Já bych 

ráda doporučila čtenářům, 

aby si jej nejdřív přečetli a te-

prve následně se věnovali 

dalším kapitolám i mezika-

pitolám.“ Podle jejího ná-
zoru je tak knížka vhodná 
i pro předškoláky díky své 
hravé formě. Myslí si na-
příklad, že je zaujme i ta-
ková informace, jak může 
handicapovaný člověk řídit 
auto jen pomocí rukou a co 
všechno musí udělat, aby 
jízdu zvládl. 

Markéta nepopírá, že by 
Vozíčkov mohl v budoucnu 
vyjít i jako audiokniha. „Je 

dobré, když člověk s předsti-

hem vyšle takovou myšlenku 

do světa a dělá proto nějaké 

kroky,“ myslí si, že i na po-
slech jako audionahrávka 
bude téma velmi zajímavé. 

Markéta Vítková nám 
zprostředkovala on-line pře-
nos, díky kterému bylo mož-
né pohovořit i se Zbyňkem 
Švehlou. Rozhovor s ním, 
v němž se mimo jiné zmiňu-
je o tom, že se zná s handbi-
kerem Tomášem Mošničkou 
z Dublovic nebo o svém 
dobrodružství při cestě 
na havajskou sopku Maune-
keu, přineseme v některém 
z příštích čísel. 

Marie Břeňová

Sedlčanská spisovatelka Markéta Vítková chystá knihu 
Vozíčkov a ke spolupráci přizvala handicapovaného 
sportovce Zbyňka Švehlu a grafičku Zoru Sokolovou

„Takhle nějak bude titulní stránka vypadat,“ podotýká Markéta 
Vítková.

DUBLOVICE Členové Sboru 
dobrovolných hasičů Lícho-
vy přišli s myšlenkou vybu-
dovat na návsi u dětského 
hřiště krytý altán. Posloužil 
by dětem i dospělým jako 
zázemí při různých akcích 
– například při Dětském 
dni nebo tradičním stavění 
máje. Podle jejich představ 
by měl mít půdorys plochu 
šest krát čtyři metry. Žádost 
o příspěvek předložili zastu-

pitelům obce. Starosta Ota-
kar Jeřicha již oslovil jedno-
ho občana Líchov, který by 
altán vyprojektoval, poradil 
by s výhodným nákupem 
materiálu a také slíbil, že by 
se podílel osobně brigád-
nicky na vlastní výstavbě. 
Zastupitelé vzali požadavek 
na vědomí s tím, že chtějí 
mít při rozhodování k dis-
pozici cenovou kalkulaci. 

Marie Břeňová

Líchovští hasiči 
plánují krytý altán
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlčany – Pohoda club
1. 10. Orion & Mike 

Trafi k (PSH) - Teritorium 

III tour

uzavření zásadní trilogie 

českého rapu; 21:00

 Sedlčany – kult. dům
29. 9. Trio Opera Divas

vystoupení nevšedního 

dámského pěveckého 

seskupení; 19:30

4. 10. Vyplouváme

Skupina Plavci s Honzou 

Vančurou; 19:30

 VÝSTAVY

 Sedlčany – kult. dům
Vesmír v obrazech

výstava Stanislava Bouly 

věnovaná astronomii; do 9. 

10.

Světlo v krajině

výstava Stanislava Kadlece, 

vernisáž 10. 10. od 18:00

 Drážkov – Váchův špej-
char
Výstava Tomáše Záborce

autorská výstava dřevo-

maleb

Našlose Sešlose

výstava autorské tvorby 

k 20. výročí založení spol-

ku Našlose

 Sedlčany – knihovna
Kdo maluje, nezlo-

bí aneb Arteterapie 

na Sedlčansku

výstava ukrajinské student-

ky kurzu Lukáš; do 5. 10.

Výstava Píšu, píšeš, 

píšeme

výsledky tvůrčího psaní 

z klubu Píšu, píšeš, píšeme; 

do 5. 10.

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v mu-

zejním sklepním prostoru; 

do 30. 9.

Krysáci

výstava animovaného 

večerníčku; do 2. 10.

Našlose

výstava k 20. výročí založe-

ní, vernisáž 6. 10. od 18:00

 Vysoký Chlumec – 
Skanzen
Vznik a dvě desetiletí bu-

dování Skanzenu Vysoký 

Chlumec

etnografi cké předměty 

a fotografi e Čeňka Habarta; 

do 31. 10.

 PŘEDNÁŠKY

 Sedlčany – muzeum
11. 10. Architekt Jože 

Plečnik a přestavba 

Pražského hradu

přednáška Ing. arch. Zdeň-

ka Lukeše; 17:00

 DIVADLO

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
3. 10. Pstruzi

uvádí Divadlo Ungelt; 19:00

7. 10. Veselé Velikonoce

kultovní francouzská ko-

medie; 19:00

 Sedlčany – kult. dům
9. 10. O princezně, která 

ráčkovala

veselá hudební pohádka; 

15:00

 KINO

 Sedlčany 
30. 9. Díra

fi lm Itálie; 20:00

1. 10. Podezřelá

fi lm Jižní Korea; 20:00

6. 10. Řeka

fi lm Austrálie; 20:00

7. 10. Rande na oko

fi lm Irsko; 20:00

8. 10. Jan Žižka

historický fi lm; 20:00

 Sedlec-Prčice – sál ZŠ
30. 9. Banger

české drama; 20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
28. 9., 2., 9. 10. Veřejné 

bruslení

14:00–16:00

28. 9. Pohárové utkání

HC Kačeři Příčovy – HC 

Rebel Sázava; 18:30

HC Huroni Vršovice – HC 

Čerti Křepenice; 20:25

30. 9. Pohárové utkání

HC Olbramovice – Novit 

Neveklov; 18:30

HC Miličín – HC Žabáci 

Solopysky; 20:25 
1. 10. Hokejové utkání

TJ Tatran Sedlčany – HC 

Nymburský Lev; 17:00

1. 10. Pohárové utkání

Ševci Nový Knín – HC Hrá-

dek; 12:00

HC Medvědi Sedlčany – 

DSK Daleké Dušníky; 14:00

2. 10. Pohárové utkání

HC Čerti Křepenice – AHC 

Nový Knín; 16:30

Štětkovice B – Rybníkáři; 

18:25

Rumola – HC Votice; 20:20 
3. 10. Pohárové utkání

HC Rebel Sázava – HC 

Bubák Chlum; 18:30

HC Kňovice – HC Huroni 

Vršovice; 20:25

5. 10. Pohárové utkání

HC River Boys Zvírotice – 

HC Kačeři Příčovy; 18:30

7. 10. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice – TJ 

Slavoj Obecnice; 18:30

Novit Neveklov – HC Voti-

ce; 20:25

8. 10. Pohárové utkání

HC Rebel Sázava – HC 

Čerti Křepenice; 14:30

HC Bubák Chlum – HC 

River Boys Zvírotice; 16:30

Rybníkáři – Rumola; 18:25

9. 10. Pohárové utkání

HC Hrádek – Štětkovice B; 

16:30

DSK Daleké Dušníky – Šev-

ci Nový Knín; 18:25

HC Olbramovice – HC 

Miličín; 20:20

10. 10. Pohárové utkání

HC Žabáci Solopysky – HC 

Medvědi Sedlčany; 18:30

HC Huroni Vršovice – HC 

Rebel Sázava; 20:25

 Vysoký Chlumec – hřiště
8. 10. Fotbalové utkání

SK Vysoký Chlumec – SK 

Klučenice; 10:15

 Dublovice – hřiště
2. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice – TJ 

Stará Huť; 16:00

9. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice – TJ So-

kol Daleké Dušníky; 16:00

 Sedlec-Prčice – hřiště
1. 10. Za kapličkami Čes-

kého Meránu

16. ročník pochodu, trasy 

dlouhé 12, 18 a 26 km nebo 

cyklotrasa; start 7:00-10:00

8. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice B – 

TJ Prostřední Lhota; 16:00

 Petrovice – hřiště
28. 9. Fotbalové utkání

SK Petrovice – TJ Vltavan 

Hřiměždice; 16:30

2. 10. Fotbalové utkání

SK Petrovice – SK Třebsko; 

16:00

8. 10. Fotbalové utkání

SK Petrovice B – TJ Slavoj 

Obecnice; 16:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště
9. 10. Fotbalové utkání

TJ Krásná Hora – TJ Sokol 

Kamýk n. Vlt.; 16:00

 Sedlčany – hřiště TJ 
Tatran
28. 9. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany – Mni-

chovohradišťský SK; 16:30

2. 10. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany – Povl-

tavská ak. B; 16:00

9. 10. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany B – FK 

Kavalier Sázava; 16:00

 Jesenice – hřiště
9. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Jesenice – SK 

Obory; 16:00

 Sedlčany
28. 9. Okolí Dolnohbit-

ska

turistický pochod

 Vysoký Chlumec – 
skanzen
1. 10. Putování za Jaku-

bem Krčínem

tradiční pochod poutníků 

po trase ze Skanzenu 

k jeho náhrobku v Obděni-

cích; 9:00

 Kamýk nad Vltavou – 
hřiště
1. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Kamýk n. Vlt. 

- Tělovýchovná jednota 

Zduchovice; 16:00

 Kosova Hora – hřiště
1. 10. Fotbalové utkání

SK Kosova Hora – TJ Sokol 

Sedlec-Prčice B; 16:00

 Klučenice – hřiště
1. 10. Fotbalové utkání

SK Klučenice − Sokol Vrtu-

le Láz; 16:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou
1. 10. Zlatý kohout

8. ročník orientačního běhu 

tříčlenných družstev; 9:00

 Sedlčany – kotlina
1. – 2. 10. Autocross

 Počepice – hřiště
2. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Počepice – TJ 

Sokol Jesenice; 16:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
8. 10. 140. výročí zalo-

žení Městské knihovny 

Sedlčany

14:00

 Sedlčany – hvězdárna
30. 9., 1., 7., 8. 10. Pozoro-

vací program

20:00–23:00

 Drážkov 
1. 10. Našlose Sešlose

20. výročí vzniku Našlose, 

z.s. - divadelní festival

Moderuje: Pavel Vopat, 

Martin Pešek, Šimon Bilina

Váchův špejchar 11:00-15:00

Divadlo Hogo Fogo 15:30-

21:30

 Sedlčany – SOU
1. 10. 135. výročí založe-

ní školy

9:30–14:00

 Chlum
2. 10. Pouť

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech; 

9:00–18:00

 Osečany
Drahoušek

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 10:00–17:00

 Přední Chlum
Milada

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 10:00–17:00

 Mokrsko
Veselý vrch

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 11:00–16:00

 Petrovice
Kuníček

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 10:00–18:00

 Všechny podrobnosti 
k uvedeným akcím najde-
te na našich internetových 
stránkách 
www.sedlcansky-kraj.
cz v rubrice Kalendář. 
Umístění akce do rubriky 
je zdarma. Upoutávky 
posílejte včas e-mailem na: 
kalendar@sedlcansky-kraj.
cz nebo poštou na adresu 
redakce.
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SEDLČANSKO Jana Dur-
ďáková je principálka. 
A kašpárek. Obě funkce 
získala členstvím ve spolku 
Našlose. „Jo, a o masopustu 

jsem bába s nůší, takové já 

mám u nás úkoly,“ směje 
se nad šálkem vyšlehané-
ho cappuccina a sype jej 
bohatě skořicí. V podpaží 
svírá kroniku spolku, kam 
nahlížím při našem rozho-
voru. Kromě mnoha foto-
grafi í z představení, lout-
kových i činoherních, v ní 
nacházím též črty a návrhy 
tradičních masopustních 
kostýmů. Šmrncovní bába 
s nůší povídá. 

Jani, můžeš mi přiblí-

žit, co je vlastně Našlose? 

Jsme zapsaný spolek, dří-
ve občanské sdružení, který 
si vzal za své rozvoj kultury, 
divadla a tradic v našem re-
gionu. Tak to máme, kromě 
hraní loutkového divadla, 
zapsáno ve stanovách.

A je to tak ve skuteč-

nosti?

Snažíme se o to už dvacet 
let. Vidíš, tady jsou fotky na-
šich začátků. V kulturáku se 
našly staré loutky a na po-
pud Jardy Nádvorníka je 
začaly vodit děti. Dnes už 
jsou to dospělí a mnozí mají 
ke kultuře, k výtvarnu blíz-
ko. Dva z těch malých klou-
čků na fotkách absolvovali 
JAMU. Šimona Bilinu znají 
dnes Sedlčanští jako Haďá-
ka z televizního seriálu. 

Pro mě je Našlose spo-

jeno právě s těmi loutka-

mi a loutkoherectvím. Co 

jsem viděla, vodili je ale 

dospělí?

To má svůj vývoj. Počá-
tek hledej právě před těmi 
dvaceti lety. Nalezené lout-
ky nebyly v dobrém stavu. 
Diana Sayehová, tehdy Pin-
kasová, s Luckou Krejčovou 
jsou obě výtvarnice. Jedna 
textilní, druhá šperkařka. 
Loutky tenkrát za podpo-
ry Patronátu Sedlčansko 
opravily. Protože měly obě 
malé děti, rozhodly se jim – 
a nejen těm svým vlastním 
– ukázat svět divadla se 
vším všudy. Jája Trojanová, 
která také stála u zrodu Na-
šlose, vedla s dětmi drama-
tický kroužek a skutečně 
v prvních představeních 

loutky vodily děti. Loutky 
jsou však dost velké. Pro 
děti bylo docela náročné je 
vodit. Chtěly hrát činohru. 
Zlom nastal v roce 2011, 
kdy se secvičilo, podle mě 
skvělé představení, Čaro-
dějův učeň v režii Petra 
Biliny. Hráli tam vesměs 
kluci a některých rolí se 
ujali dospělí členové. Nám 
ale zbylo ve spolku spoustu 
talentovaných dívek, tak 
Pavel Vopat pro ně vybral 
činohru Dům Bernardy 
Alby. Ukecal mě do role 
Bernardy. Bylo to skvělé, 
ale pro mě náročné. Za-
toužila jsem hrát s loutka-
mi. Oslovila jsem pár lidí, 
loutkoherecká skupinka 
byla na světě a na chvíli 
převážila v naší činnosti 
loutkoherecká část.

Na chvíli?

Jája se zamilovala do her 
Václava Havla. Spojila se 
s Knihovnou Václava Hav-
la v Praze a spolek Našlose 
uvedl již několik Havlových 
her. Jak zde na Sedlčansku, 
tak i v Praze. V nejbližší 
době, přesněji 1. října, bude 
k vidění v divadle HogoFo-
go málo známá Havlova hra 
Ela, Hela a stop.

To bude v rámci oslav 

dvaceti let Našlose?

Ano. Připravili jsme di-
vadelní festival Našlose Se-
šlose. Pro děti i pro dospě-
lé. Dětem jsme přisoudili 
prostory Váchova špejcha-
ru, kde na ně čekají dětská 
představení i výtvarný 
workshop. Přímo v Hogo-
Fogo divadle se pak po celé 
odpoledne až do večera 
vystřídá jedno představení 
za druhým. Program plánu-
jeme skutečně rozmanitý. 
K vidění bude improvizační 
souboj, několik činoher, lis-
tování a překvapení večera. 
Všechna přestavení mají 
spojitost s lidmi, kteří kdy 
prošli Našlose. 

Našlose. To je stejně 

zvláštní název. Chápu ho. 

Našlo se – našly se sto let 

staré loutky a ty daly zá-

klad vašemu dění. Nicmé-

ně, docela jste mi zavařili 

hlavu, když jsem se sem 

před lety s malými dcer-

kami přistěhovala. Slý-

chala jsem, že na Šlose se 

hraje loutkové divadlo. 

To mě zajímalo. Neznalá 

sedlčanských reálií jsem 

ale netušila, jakému mís-

tu se v Sedlčanech říká 

Šlos. Chvíli mi trvalo, než 

jsem přišla na to, že jde 

o název spolku. Řekni, 

jsem v tom sama?

Nejsi. Nepopírám. Lidé 
znají spíše samotné akce, 
třeba dnes už tradiční ma-
sopust než jméno těch, 
kdo za nimi stojí. S naším 
jménem si docela užíváme 
legraci. Třeba, vzpomenu-li 
právě onen masopust, kte-

rý už mimochodem děláme 
spoustu let ve spolupráci se 
ZUŠ a městským muzeem, 
stala se nám taková úsměv-
ná příhoda. Po masopustu si 
vždy chodíme společně po-
sedět do Floriána. Tenkráte 
tam od nás někdo telefono-
val: „Prosím vás, zarezervuj-
te salonek Našlose.“ První 
se na sedánek dostavil Jirka 
Mann a obsluha se ho ze-
ptala: „Vy jste ten pan Šlos?“ 
Ostatně, to nás inspirovalo 
ke kabaretnímu představe-
ní Varieté pana Šlose. Při 
uvádění našeho vystoupení 
v Knihovně Václava Havla 
nás zase představili jako Se-
šlose. Tento hezký přebrept 
jsme zase využili v názvu 
našich oslav. 

Kolik  jste  vlastně 

za dvacet let secvičili 

představení?

Budeš se divi t ,  a le 

za dvacet let to dělá dvacet 
představení. Dohromady, či-
noher i loutkoher. 

To je dost. Připočteme-

li i každoroční masopust. 

Kde berete nápady?

Ne všichni se účastní 
všeho. Také vznikají ob-
dobí, kdy více převažu-
je loutkohra či činohra. 
Zkrátka, kdo vodí loutky, 
už se nemá čas se věno-
vat činohře. Jsme všichni 
amatéři. Máme svá zaměst-
nání. Spolek udržujeme 
čistě z nadšení, jako koní-
ček. Kde bereme nápady? 

Zkrátka někdo s něčím 
přijde a udělá se divadlo. 
Někdy je hybnou silou re-
žisér, jindy zase herci. Tak 
to u nás chodí. 

Na které představení 

vzpomínáš nejraději?

Už zmiňovaný Čarodějův 
učeň byl naprosto úžasným 
představením na profesio-
nální úrovni s nádhernými 
kulisami. Spolupracoval 
s námi na něm Karel Roden. 
Jeho dnes již bývalá part-
nerka Jana Krausová nás 
přesvědčovala, ať jej hraje-
me stále, odrůstající děti si 
nahrazujeme zase mladší-
mi. To ale nejde, jsme ama-
téři, to není v našich silách. 
Osobně ráda vzpomínám 
na Pověsti Sedlčanska, které 
režírovala Jája podle poví-
dek Karla Bazala. Bylo to pu-
tovní představení. S dětmi 
jsme objížděli vesnice, kde 

se ona pověst odehráva-
la. Nezapomenutelné bylo 
představení v Pořešicích. 
Na náves přišli místní v hoj-
ném počtu, vzali si s sebou 
židličky, usadili se a předsta-
vení si užívali. Vytvořili krás-
nou atmosféru. 

Když jsme u toho pu-

tování, kde máte domov-

skou scénu?

Také jsme putovali. Nej-
dříve jsme měli zkušebnu 
v kulturním domě. Tam to 
ale žije příliš na to, abychom 
si tam mohli nechávat své 
kulisy, pódium pro loutky, 
kostýmy. Nakonec jsme 
díky městu zakotvili v téže 
budově, kde sídlí městská 
knihovna. Ale až úplně vza-
du, jak je obchod s barvami. 

Tam, co se vyučuje dra-

matický obor ZUŠ?

Přesně tam. Prostor je tak 
pěkně využit. My bychom 
tam stejně nebyli každý 
den. Tím, jak je Našlose skr-
ze Jáju propojeno se ZUŠ, 
některé dny jej využívá 
ZUŠ, některé Našlose. Tady 
máme instalované pódium 
pro loutky a loutkoherce. 
Zde hrajeme loutková před-
stavení.

Říkala jsi, že jsi kašpá-

rek. Každý loutkoherec 

má svou loutku?

Ne. Záleží na přestavení. 
Protože se na pódium ve-
jdeme čtyři loutkoherci, ob-
vykle vodí jeden herec dvě 
až tři loutky. Všechny lout-
ky mají čtyři špagáty, těmi 
se ovládají končetiny. Kro-
mě kašpárka. Ten má nitek 
deset! Vodit ho tak má svá 
specifi ka. A to je nadělení, 
když se nitky zamotají. Pro-
to ho vodí vždy jeden a ten 
samý člověk. Tak nějak mi 
byl přisouzen. 

Před pár lety jsme 

na vás s dcerami byly. Děti 

si pak mohly po předsta-

vení loutky vyzkoušet. Byl 

to pro ně veliký zážitek. 

Škoda, že je není vidět tak 

často.

Tak teď bude příležitost! 
Po sobotním představení 
ve Váchově špejcharu po-
putují loutky do sedlčanské-
ho muzea. Od 6. října je tam 
budeme včetně doprovod-
ných fotografi í vystavovat. 

Lucie Kakosová

Vy jste ten pan Šlos?

Principálka spolku Našlose se svým sto let starým svěřencem − 
kašpárkem. Autor fotografi e: Václav Durďák
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SEDLČANY Ragbyový klub má 
v nové sezóně za sebou podstat-
nou část zářijových turnajů. Kluci 
v U8 hráli v Petrovicích a v Rakov-

níku. Začínali ve skupině C. Tam 
s přehledem vše vyhráli. Proto 
už v Rakovníku také vyzkoušeli 
skupinu B. V některých zápasech 
byli úspěšní a v několika dalších 
prohráli. Se svými soupeři sehrá-
li celkem vyrovnaná utkání, což 
sedlčanské benjamínky může po-
sunout výš.

„Další turnaj bude v říjnu, naši 

hráči pojedou do Plzně,“ připome-
nul předseda RC Sedlčany a tre-
nér dětí Miloš Vodrážka, který 
dodal: „Tak jako osmičky začína-

ly v C skupině, stejně na tom byly 

i desítky. Jejich turnaj se konal také 

v Petrovicích, ale již o týden dříve. 

Desítky svým výkonem potvrdily, 

že patří do skupiny B a další týden 

na Spartě už v této skupině hrály. 

Jejich vítězství bylo cenné, ale přes-

to je potřeba dodat, že dva soupe-

ři byli spíše na úrovni skupiny C. 

Oba tyto týmy dostaly nandáno 

ode všech. Třetí zářijový turnaj 

hostila Praga. K vidění byla krásná 

vyrovnaná utkání, ve kterých byly 

výsledky opravdu těsné. Jen v po-

sledním utkání nám Sparta vrátila 

porážku. Spíš jsme však toto utkání 

už trochu vypustili.“

V kategorii dvanáctiletých hrá-
čů RC Sedlčany stále spolupracuje 
se společenstvím AMMOR (asoci-
ace mladých a malých oddílů rag-
by). První turnaj se konal na Pra-
govce. Ve skupině B si nevedli 
kluci i dívky špatně. Herně je však 
stále co zlepšovat, myslí si trenér 
Vodrážka. Na další turnaj se bohu-
žel nedal dohromady žádný tým. 
Čtrnáctky ve spojení s Českými 
Budějovicemi získávají zkušenosti 
v rozvojové lize.

V závěru našeho rozboru 
činnosti sedlčanských ragbistů 
v měsíci září nám předseda klu-
bu sdělil několik novinek. „Bětka 

Sůsová, která hostuje v týmu říčan-

ských žen, dlouho v naší republice 

nevydržela,“ uvedl Miloš Vodráž-
ka. „Po dvou letech v Anglii se nyní 

chystá na rok do Francie. Pochopi-

telně hrát ragby. Uvidíme, na jak 

dlouho to bude. V Anglii taky měla 

být jeden rok. Tím to ovšem ne-

končí. Ta ze všech nejžhavějších 

novinek je, že Bohouš Švagr je no-

minován do reprezentačního týmu 

České republiky juniorů na utkání 

Gruzií. Je nominován v základní 

sestavě. Gruzie fi guruje mezi týmy, 

které patří k nejsilnějším nejenom 

v Evropě, ale i na světě.“

David Myslikovjan

SEDLČANY Na sedlčanské retenční ná-
drži se v druhé dekádě září konal již 
třináctý ročník rybářské soutěže známé 
pod názvem Sedlčanský Cejn. Lucie Ho-
díková, která v sedlčanském rybářském 
kroužku vypomáhá s jeho činností, re-
dakci informovala, že i přes nepřízeň 
počasí si přišlo zachytat dvacet šest dětí 
ve věku do patnácti let. Většina z nich 
byla ze Středočeského kraje.

Mladí rybáři se začali sjíždět na zá-
vody pořádané Českým rybářským sva-
zem, místní organizací Sedlčany a pod 

záštitou odboru mládeže Středočeské-
ho územního svazu, již před sedmou 
hodinou ranní. Po zápisu si závodníci lo-
sovali čísla míst pro dvě dvouhodinová 
kola soutěže. Po odstartování prvního 
kola se na velký úlovek nemuselo čekat 
dlouho. Brzy po startu jeden ze sedlčan-
ských mladíků chytil krásného kapra 
o délce šedesát osm centimetrů. Ostat-
ní závodníci věděli, že se musí hodně 
snažit, aby jejich úlovky vážily více než 

tento kapr, protože se hodnotilo systé-
mem co gram, to bod. Zanedlouho se 
rozpršelo, avšak i při dešti děti netrpěli-
vě čekaly na úlovek, který se v prvním 
kole zadařil skoro polovině účastníků. 
Po skončení prvního kola měly děti ho-
dinu k přesunu na nové místo. Nechybě-
lo ani občerstvení, teplé klobásy přišly 
vhod. Po pauze bylo odstartováno dru-
hé kolo závodu, při kterém pršelo výraz-
ně více, ale děti svůj boj nevzdávaly.

Závod vyhrál sedlčanský reprezen-
tant, který chytil největšího kapra závo-
du a cejna. Obě ryby vážily dohromady 
4620 gramů. V době konání závodů byli 
chyceni tři kapři, ale rozhodně neplatilo, 
že kdo je chytil, byl na stupních vítězů. 
Druhý závodník nachytal několik cejnů, 
jejichž celková váha 4600 gramu stačila 
„pouze“ na druhé místo. Rozdíl mezi 
prvním a druhým místem byl pouhých 
20 gramů, bojovalo se tedy o každou 
rybu. Závodník na třetím místě nachytal 
hlavně cejny, a to o váze skoro tři kila. 
Lucka dodala, že účast v soutěži nebyla 
čistě pánská. Mezi závodníky se objevi-
ly i dvě závodnice, které se ve výsled-
kové listině rozhodně neztratily. Jedno 
z děvčat skončilo hned pod stupni vítě-
zů na krásném čtvrtém místě.

„I když bez ryby skončila polovi-

na mladých nadšenců Petrova sportu, 

všichni u vody vydrželi čekat na záběr 

i přes nepříznivé počasí. Jejich trpěli-

vost byla odměněna cenou, která byla 

přichystána pro každého závodníka. 

A co více, mimo ceny si účastníci odvá-

želi hlavně nové zkušenosti a také měli 

radost z chytání ryb,“ doplnil hlavní or-
ganizátor, vedoucí mládeže sedlčanské 
rybářské organizace Jiří Běžel.

David Myslikovjan

SEDLČANY Hned dvě za-
jímavosti přinesl v dlou-
hodobé pohárové soutěži 
amatérských hokejistů 
duel Zvírotic se Štětkovi-
cemi. Jednak se utkal troj-
násobný vítěz turnaje 
s pětinásobným, a druhou 
zajímavostí bylo, že po-
prvé v této sezóně ještě 
ve druhé minutě závěreč-
né části hry byl stav utkání 
bez branek. V sobotu tak 
trochu tento duel kopíro-
val mač Kňovic s Příčovy, 
kdy rovněž padl gól až 
v závěrečné části hry. 

A právě po dvou mi-
nutách třetí třetiny duelu 
Zvírotic se Štětkovicemi 
jako by se už nemohl dívat 
na neproměněné šance 
na obou stranách útočník 
Staré gardy Jiří Kahoun, 
který využil toho, že vět-
šina hráčů Zvírotic právě 
odjížděla střídat, od mod-
ré se snadno dostal před 
brankáře a s přehledem 
zavěsil – 0:1. Zvíroticím 
svitla naděje na vyrovnání 
sedm a půl minuty před 
koncem při přesilovce, ale 
největší příležitost při ní 

měl štětkovický útočník, 
který pálil z vrcholu jed-
noho z kruhů těsně vedle. 
V předposlední minutě si 
Zvírotice vzaly oddechový 
čas, do hry zapojily šesté-
ho hráče a bez brankáře se 
snažily o vyrovnání. Poda-
řilo se jim to čtyřicet pět 
vteřin před závěrečným 
klaksonem po obléhání 
štětkovické branky a šťast-
né střele Jana Sýkory. Pří-
čovští Kačeři prohrávali 
s novoknínskými hokejisty 
už 0:3, ale utkání nezabali-
li. Ve druhé třetině začali 

snižovat a v závěrečném 
dějství třemi góly dokázali 
výsledek otočit.

Výsledky – skupina 

A: Zvírotice – Štětkovice 
1:1, Příčovy – AHC Nový 
Knín 5:4, Sázava – Obecni-
ce 3:7, Křepenice – Chlum 
3:1, Kňovice – Příčovy 0:1, 
Domino – Vršovice 5:2. 
Po čtyřech utkáních byly 
bez jediné ztráty už jenom 
dva týmy, Obecnice a Pří-
čovy. Na body naopak če-
kaly desáté Vršovice a je-
denácté Kňovice. Skupina 

B: Medvědi – Rybníkáři 5:3, 

Ševci Nový Knín – Votice 
6:7, Štětkovice B – Rumola 
3:1, Solopysky – Olbramo-
vice 3:3, Hrádek – Medvědi 
4:5, Rybníkáři – Ševci Nový 
Knín11:5, Daleké Dušníky 
– Miličín 4:3. Před naší uzá-
věrkou tabulce vévodily 
s osmi body Daleké Duš-
níky, ale beze ztráty byla 
i rezerva Štětkovic, která 
však měla odehrán o jeden 
zápas méně. Na nule zatím 
zůstal jedenáctý Neveklov 
společně s dvanáctými 
Ševci z Nového Knína.

David Myslikovjan

To tady dlouho nebylo, dva hokejové pohárové 
zápasy zůstaly po dvou třetinách bez branek

Počasí mladé rybáře 
neodradilo, na rybu vydrželi 
čekat i v dešti

Z úlovků měli mladí rybáři velkou radost.

Sedlčanský ragbista Bohouš 
Švagr byl nominován 
do reprezentace juniorů 
na utkání s Gruzií

Juniorský reprezentant 
v ragby Bohouš Švagr
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Začátek školní sportovní 
sezóny se žákům a žáky-
ním 6. a 7. tříd z 2. ZŠ Pro-

pojení Sedlčany povedl 
na výbornou − v tradičním 
turnaji v T- ballu (průprav-

né hře pro softbal), pořá-
daném SK Pegas Sedlčany 
pro místní a okolní školy, 
dokázal smíšený tým Pro-
pojky zvítězit. V úvodním 
utkání ve skupině sice pod-
lehl soupeři z 1. ZŠ Sedlča-
ny o jediný bod, pak si ale 
dokázal poradit s družstvy 
GaSOŠE i ZŠ Jesenice a ani 
ve fi nále, v němž se opět 
střetl s výběrem 1. ZŠ, neza-
váhal. Vyhrál nejtěsnějším 
rozdílem 25:24 a po dlou-
hých letech dosáhl v této 
zajímavé hře na celkové 
prvenství.                     -prop-

8. kolo krajského přeboru
Spartak Průhonice – TJ Tatran Sedlčany 0:2 (0:1)

Branky Sedlčan: 3. M. Hanuš, 91. L. Matoušek

8. kolo I. B třídy skupina D 
TJ Tatran Sedlčany B – TJ Sokol Sedlec-Prčice 1:5 (0:1)

Branky: 90. R. Kvěch – 9. a 71. M. Prchlík, 56. V. Kabíček, 
69. M. Davídek, 81. V. Novák 

8. kolo okresního přeboru 
SK Spartak Příbram B – TJ Sokol Dublovice 5:1 (3:0)

Branka Dublovic: 67. J. Lomoz
FC Višňová – SK Petrovice 2:6 (1:2)

Branky Petrovic: 5. V. Schwarz, 22., 76. a 86. P. Chlasták, 68. 
a 89. M. Kudrna
SK Třebsko – TJ Vltavan Hřiměždice 5:4 (3:3)

Branky Hřiměždic: 12. J. Nezník, 30. a 69. P. Netušil

8. kolo III. třídy skupina B 
TJ Sokol Jesenice – TJ Prostřední Lhota 5:0 (4:0) 

Branky Jesenice: 4. T. Hrstka, 16. V. Burda, 23. T. Jůna, 40. 
P. Čejda, 83. J. Jirásek
TJ Dublovice B – TJ Sokol Počepice 4:6 (2:5)

Branky: 9. a 41. D. Krůta, 62. P. Vystyd, 86. O. Šimek – 20., 38. 
a 45. L. Kortan, 21. V. Varga, 37. M. Chlasták, 60. R. Pečený
TJ Krásná Hora – TJ Sokol Nová Ves pod Pleší B 6:2 (3:1)

Branky Krásné Hory: 14. M. Turek, 38. J. Krůta, 41. a 88. M. 
Koudelka, 62. a 89. J. Kříž
TJ Sokol Sedlec-Prčice B – TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou 2:1 (2:0)

Branky: 10. S. Boubalík, 18. F. Pech – 54. M. Viskup

8. kolo IV. třídy 
SK Petrovice B – SK Klučenice 2:5 (1:3)

Branky: 19. M. Krejčí, 49. (p) S. Mikota – 26., 40. a 56. (p) H. 
Holan, 32. M. Petřík, 86. J. Pecka
TJ Vltavan Hřiměždice B – FC Višňová B 3:3 (0:0) 

Branky Hřiměždic: 56. a 80. P. Štuksa, 63. P. Drobný
SK Vysoký Chlumec – SK Přestavlky 3:4 (2:0)

Branky Vysokého Chlumce: 9. a 43. F. Hron, 55. J. Koucký

8. kolo okresního přeboru – Benešov 
FK Týnec nad Sázavou – TJ Sokol Vrchotovy Janovice 

1:2 (0:1)

Branky Vrchotových Janovic: 23. (p) J. Dvořák, 50. L. Bukovaz

8. kolo krajského přeboru staršího 
dorostu U19
TJ Tatran Sedlčany – Sparta Kutná Hora 2:2 (0:2)

Branky Sedlčan: 51. T. Hodouš, 81. J. Pšenička

8. kolo krajského přeboru mladšího 
dorostu U17
TJ Tatran Sedlčany – Sparta Kutná Hora 2:3 (0:3)

Branky Tatranu: 47. D. Barták, 58. F. Plachý

8. kolo krajského přeboru starších 
žáků U15 
SK Rapid Psáry – TJ Tatran Sedlčany 12:0 (6:0)

8. kolo krajského přeboru mladších 
žáků U13 
SK Rapid Psáry – TJ Tatran Sedlčany 1:10 (1:8)

Branky Sedlčan: 6. a 65. D. Tinák, 14., 15., 18., 26. a 36. J. 
Vávra, 34. J. Jindra, 31. M. Rýdl, 33. M. Stieber 

David Štverák 

Fotbalové víkendové 
výsledky

SK Černošice B – 
Tatran Sedlčany 
5:10 (1:2, 2:4, 
2:4)
ČERNOŠICE Ve třetím kole 
krajské soutěže se v so-
botu 24. září utkali hoke-
jisté Tatranu s rezervou 
Černošic na ledě soupeře 
a od začátku utkání byli 
lepším týmem. 

Podle výsledku první 
třetiny se to ještě možná 
nezdálo, ale i v úvodní 
dvacetiminutovce hosté 
lépe bruslili a vytvářeli si 

soustavný tlak. Jediným 
stínem bylo, že z pouhých 
tří střel dostali vyrovnáva-
cí gól na 1:1.

V podobném duchu se 
nesly i zbývající dvě třeti-
ny a Tatranu se navíc zača-
lo dařit i střelecky. V utká-
ní měl domácí brankář 
přes padesát zákroků, ale 
stejně desítce nezabránil. 
Na druhé straně byl zápas 
těžký pro gólmana Sedl-
čan, protože příliš mnoho 
střel na něj nešlo a nedo-
stal se naplno do pořád-
ného zápřahu. Tatran se 
po tomto vítězství dostal 

po třetím kole na druhé 
místo tabulky, ale hned 
několik jeho pronásledo-
vatelů mělo v době naší 
uzávěrky sehráno o jedno 
utkání méně. 

Branky: Martin Pospí-
šil 3, Zavadil 2, Ondřej 
Spilka 2, Pinkas, Šebek, 
Petržílka.

Sestava Tatranu: Du-
dek – Chwastek, Macháč, 
Mašek, T. Spilka, Šebek 
– F. Černý, Bém, O. Spil-
ka – M. Pospíšil, V Černý, 
Zavadil – Pinkas, Petržílka. 
Trenér: K. Pospíšil.

David Myslikovjan 

Spartak 
Průhonice – TJ 
Tatran Sedlčany 
0:2 (0:1) 
PRAHA Tatran zavítal v 8. 
kole krajského přeboru 
v neděli 25. září do Prů-
honic. Předpoklad výhry 
se naplnil, i když nervy to 
byly…

Dobrý začátek
Soupeř se nacházel 

před utkáním na spodku 
tabulky s jedním bodem. 
Průhonice totiž ještě hrály 
na jaře I. A třídu. Tatran 

jako hostující tým, měl 
tedy velice slušnou šan-
ci získat tři body. A svojí 
příležitosti se chytl hned 
ve 3. minutě. Martin Hanuš 
překonal brankáře Martina 
Špicla – 0:1. 

A dobrý konec
Další minuty ubíhaly 

pomalu. Skóre se neměni-
lo. Pár šancí bylo, ale šan-
ce není gól. Na uklidňují-
cích 0:2 upravoval konečný 
stav až v 91. minutě Lukáš 
Matoušek. 

Sestava Tatranu: F. Dře-
vojan – Kouklík (74. Matou-

šek), Kdolský, Sosnovec 
(68. Hofman), Repetný (46. 
Sirotek), Hanuš, Haas, M. 
Krůta, L. Brotánek, Sochů-
rek (60. Habart), Novotný

Tatran je po 8. kole v ta-
bulce na desátém místě s 8 
body a skórem 15:14. Dal-
ší utkání je vložené první 
kolo a hraje se tentokrát už 
ve středu 28. září od 16.30. 
Tatran přivítá na svém hřiš-
ti v tabulce devátý Mnicho-
vohradišťský SK. A 2. října 
přivítá jako již tradičně 
v neděli doma od 16 hodin 
soupeře z Povltavského 
béčka.          David Štverák

Tatran splnil roli 
favorita a vyhrál

Hattrick Martina Pospíšila 
byl základním kamenem pro 
vítěznou hokejovou desítku

Propojka zvítězila v T-ballu
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Těžko odhadovat, kolik 
televizních diváků vydr-
želo sledovat celou de-
batu o vztahu komunál-
ní a celostátní politiky. 
Předvolební superdebatu 
ve čtvrtek 22. září večer. 
Kdo se díval a vydržel, 
mnoho faktického se 
nedověděl. V průběhu 
debaty mluvil fakticky 
a srozumitelně předseda 
KDU-ČSL Marian Jureč-
ka, konečně má jako mi-
nistr práce a sociálních 
věcí k tématu debaty, 
spolu s Ivanem Bartošem 
za místní rozvoj, nejblíže. 
Snažili se hovořit o po-

moci domácnostem, rodi-
nám, veřejným službám, 
živnostníkům i firmám. 
Ale výkřiky opozice bez 
ptaní asi měly zastřít fakt, 
že koalice dělá vše, co si 
chudák může s prázdnou 
kasou dovolit.

Obě opoziční strany, 
zastoupeny poslanci Ba-
bišem a Okamurou, měly 
snahu voliče přesvědčit, 
aby volby pojali jako re-
ferendum o vládě. Ono 
tedy správné referendum 
znamená položit otázku, 
na kterou volič odpoví 
ANO, nebo NE. Ale opo-
ziční strany žádné takové 

otázky nekladou. Rovnou 
sdělují např.: Fialova vlá-
da na vás kašle, proto vol-
te všude jen naše a zase 
bude líp. V Sedlčanech 
ti „jejich“, jako mnohde 
jinde, nejsou. Bude u nás 
hůř? Taková blbost. Po-
slanec Okamura moc ne-
rozebírá práci vlády, ale 
vybere nějaké opatření 
nebo prorokuje nějakou 
katastrofu, že třeba zkra-
chují podniky a vykřikuje 
svoje oblíbené: „No to je 
přece šílený!“ Poslankyně 
Schillerová hodnotí krizo-
vá opatření vlády velmi 
nekonkrétně, většinou že 

něco je pozdě, nebo něče-
ho je málo, něco je špat-
ně. Pro zdůraznění uvede 
opakovaně něco, co je již 
prokázanou lží. Tím my-
slím těch 14 miliard ze 
zdravotnictví, nebo to ne/
zastropování na Sloven-
sku atd.

Souhlasím s názorem 
mnoha komentátorů, že 
tahle superdebata byla 
zřejmě tím nejhorším, co 
ČT zatím odvysílala, a to 
se stále ještě vysílá Máte 
slovo. Chudák moderátor 
Řezníček se marně sna-
žil předsedovi ANO vy-
světlit, že on klade otáz-

ky a vybírá, kdo má věc 
vysvětlit. A že na jeho 
opakované řeči o refe-
rendu není čas. Po tako-
vé debatě se předsedové 
opozičních stran v očích 
soudné veřejnosti koneč-
ně čitelně odhalili, jak 
jim na nás nezáleží. Jen 
vlastně mají strach, aby 
probůh nevyšlo najevo, 
jak tato vláda postupně 
zvládá krizi obtížně, ale 
úspěšně. A silná slova 
o historicky nejhorší vlá-
dě platí na tu předchozí, 
s jejímiž plody se Fialova 
vláda musí vypořádávat.

Vladimír Roškot

Minulý týden proletěla médii 
smršť titulků, jak ve Švédsku 
vyhrála volby extrémní pravice 
a populisti. Tento týden se main-
stream v podobném duchu obává 
vítězství podobně zaměřených 
stran v Itálii. Zastánci tradičních 
stran jsou pohoršeni, ovšem ne-
vidí to důležité − že za volební 
debakl si mohou sami.

Novinové články se nám po-
koušejí vsugerovat myšlenku, že 
se voliči tak trochu zbláznili a za-
čali dávat svůj hlas stranám, kte-
ré jsou ty špatné. A zodpovědný 
volič dává přece hlas těm správ-
ným stranám. Švédsko bývalo jed-
nou z nejbezpečnějších zemí svě-
ta. Romantičtí socialisté odtržení 
od reality svou vstřícnou imigrač-
ní politikou do této země nalákali 
stovky tisíc lidí s jiným kulturním 
zázemím, které do té doby bez-
pečné Švédsko proměnili v gangy 
ovládané bitevní pole. Sliby, jak 
všechno samo dobře dopadne, se 
ukázaly být jen naivním zbožným 
přáním. Švédi chtějí zpět svoje 
bezpečí a klid a vědí, že je nezís-
kají hlasováním pro strany, které 
jim jejich zem vzaly.

Podobná situace může nastat 
v Itálii. A vzpomeňme i na naše 
tradiční strany, kterak slábly, 
obalovaly se korupcí, selhávaly 

v řešení základních problémů. 
Voliči se nezbláznili, když začali 
hlasovat pro amorfní hnutí typu 
Věci veřejné nebo ANO. Jen po-
chopili, že tradiční strany neby-
ly v tu dobu schopné vládnout. 
Ze stejných důvodů vyrůstají 
i mnozí jiní vyzyvatelé v jiných 
zemích. Ne svou mimořádnou 
schopností, spíše mimořádnou 
neschopností těch, kteří momen-
tálně drží moc.

Já osobně jsem opatrný s ná-
lepkováním lidí nebo stran. Jest-
liže takzvaně populistická stra-
na sbírá hlasy tím, že skutečně 
naslouchá lidem, jen plní svoji 
demokratickou roli lépe než stra-
na plná elitářů, kteří mají voliče 
za stádo ovcí, které je potřeba 
osvíceně vést k pokroku a ignoro-
vat jejich nespokojenost. Něco ji-
ného je, když sama rozdmýchává 
svár a konfl ikty, aby z toho mohla 
těžit. To bohužel vidíme u našich 
parlamentních „vlastenců“. 

Když však ve stockholmském 
parku, kam rodiče před deseti 
lety pouštěli malé děti si samot-
né hrát, dnes posedávají ado-
lescenti z imigrantských rodin, 
s pistolemi v kapse a heroinem 
v žilách, nemá rozumný švédský 
volič jinou možnost.

Bohumil Vohanka

Když bylo ohlášeno, že minulou 
neděli večer pronese premiér Petr 
Fiala v televizi i rozhlasu mimořád-
ný projev, trochu jsem se vylekal. 
Státníci přece oznamují svými pro-
jevy většinou něco tak významné-
ho, co by se v té chvíli měli všichni 
občané dovědět, co by jim nemělo 
ujít. Že by to snad měl být nějaký 
propagační předvolební projev − 
samá sebechvála, to mě nenapad-
lo. Že to napadlo celou opozici 
soudě podle sebe, ještě premiéra 
Fialu neznají. Minulý předseda 
sněmovny Radek Vondráček tvr-
dil, že jde o protizákonné zneužití 
postavení premiéra, když tak krát-
ce před volbami chce přitáhnout 
ke svému sdělení celý národ.

Jestliže ten čas by se mi nemu-
sel jevit vhodný, na druhou stranu 
jsem si již dříve říkal, že je načase, 
aby vystoupil s jasným slovem ně-
kdo z nejvýše postavených politi-
ků. Veřejnost potřebovala uklidnit. 
Snad někdo z ekonomických mini-
strů, předseda senátu, nejlépe pre-
zident. Nesmějte se, představuji si 
nepředpojatého, nadstranického, 
moudrého prezidenta, který jed-
ná pouze v zájmu všech obyvatel. 
Pro takového v tu dobu nastal čas, 
aby se znalostí situace pronesl 
uklidňující řeč pro všechny. Aby 
se nezvětšoval příkop mezi těmi, 

kteří jsou vystrašeni katastrofi cký-
mi projevy opozice, nenávidí Fia-
lu a mezi ostatními, kteří se snaží 
hrozby řešit podle svého a přijímat 
s povděkem každou pomoc.

My jsme v situaci, že prezidenta 
delší dobu de facto nemáme. Tak-
že kdekoliv má vystupovat prezi-
dent jako vrcholný reprezentant 
a vrchní velitel branné moci, má 
ČR většinou problém. Takže po-
třebuje Zeman někoho z dalších 
vrcholných činitelů, aby pracoval 
za něj. Předseda senátu Vystrčil je 
druhý na řadě, ale ten je protipráv-
ně ignorován z nedůstojných dů-
vodů za plnění povinnosti. Proto 
se vždy Zeman obrací na ochotné-
ho, ač přetíženého premiéra Fialu. 
No a ten krátký mimořádný pro-
jev v neděli musel být předtočen, 
protože Fiala jel v roli prezidenta 
do Londýna na pohřeb královny.

Obavy z předvolební kampaně 
byly liché. Vzal jsem si z premi-
érova projevu jednak prosbu, 
jednak ujištění. Prosbu, abychom 
se všichni zamysleli, jak můžeme 
vládě pomoci s úsporami ener-
gií. Na tom mnozí pracují. A pak 
ujištění, že vláda na nás nekašle, 
přijímá všechna opatření, která si 
může ještě dovolit, aby se nikdo 
nemusel strachovat. 

Vladimír Roškot

Z A M Y Š L E N Í

Pozdě, málo a špatně

Z A M Y Š L E N Í

Extrémisti, populisti Mimořádný projev

G L O S A
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